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zprávy z rADNICE

Vážení spoluobčané,
léto pomalu končí, byl 
zahájen nový školní 
rok a město dokon-
čuje řadu investičních 
akcí, které vyžadují na 
mnoha místech výko-
pové práce na komu-
nikacích, v chodní-

cích i na ostatních veřejných prostranství. 
tímto mnohým z Vás zasahujeme do Va-
šich životů, za což přijměte naši omluvu. 
Bohužel bez těchto omezení není možné 
investiční projekty realizovat. pevně věří-
me, že na konci těchto omezení bude město 
zase o kousek lepší a modernější.
V letních měsících se našlo pár nadšených 
rodičů dětí s nápadem vytvořit v lošticích 
stezku na boso, od nápadu nebylo daleko 
k vlastní realizaci, město pomohlo se získá-
ním potřebného materiálu, rodiče do pro-
jektu vložili svoji práci a nadšení a stezka 
se stala součástí veřejného prostoru měs-
ta. V případě, že i Vy máte nápad, který 
by bylo možné ve městě realizovat a máte 
chuť svůj nápad provést společně s podob-
ně nadšenými lidmi, neváhejte se na měs-
to obrátit.
 

Příspěvkové organizace pohledem 
zřizovatele
období letních prázdnin jsme ve spoluprá-
ci se školskými zařízeními využili k usku-
tečnění dvou investičních akcí a to v pří-
padě mateřské školy byla zrealizována 
rekonstrukce podlahových krytin v prvním 
nadzemním patře školky v celkové hodnotě 
250 tisíc korun. Výměna krytin byla prove-
dena ve dvou třídách a k nim patřících šat-
nách pro děti. dále byly ve spolupráci s ma-

teřskou školou zahájeny přípravné kroky 
pro podání žádosti z operačního programu 
životní prostředí sFŽp ČR k podání žádosti 
o dotaci na rekonstrukci školní zahrady. 
V případě základní školy, pak byla prove-
dena kompletní výměna osvětlení ve všech 
učebnách staré budovy základní školy včet-
ně obou tělocvičen, zářivkové trubice, kte-
ré měly zpravidla již po době své životnosti 
a v některých případech již neodpovída-
ly ani platným hygienickým a technickým 
normám na osvětlení prostor základní ško-
ly, byly nahrazeny novými moderními lEd 
svítidly. celková hodnota investice před-
stavovala částku 1.264.731,00 Kč včetně 
dph. předpokládaná návratnost investi-
ce v úspoře elektrické energie, která je od-
borníky vypočtena více než na 300 tisíc Kč 
ročně je předpokládána maximálně do 4 let 
od ukončení realizace projektu, poté bude 
osvětlovací soustava spořit provozní nákla-
dy školy ve výši 300 tisíc Kč ročně, tyto fi-
nanční prostředky bude možné efektivně 
využívat pro další rozvoj příspěvkové or-
ganizace. V rámci zadávacího řízení měs-
to současně vyjednalo velmi dobré záruční 
podmínky, kdy po dobu 6-ti let od převze-
tí díla má město na svítidla záruku, která 
nás opravňuje požadovat při poruše svíti-
dla bezplatnou výměnu svítidla kus za kus. 
zhotovitel nám dále po celou dobu záru-
ky garantuje úsporu na osvětlovací sousta-
vě včetně zajištění intenzity svítivosti, které 
odpovídá platným hygienickým a technic-
kým normám. pevně věříme, že obě inves-
tice povedou k dalšímu zvyšování kvality 
veřejných služeb v našem městě.
Na druhou stranu ne vše jsme schopni ře-
šit ke spokojenosti občanů města. V obdo-
bí letních prázdnin se na Radu města ob-
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rátili rodiče se žádostí o neudělení výjimky 
z počtu žáků, dle návrhu vedení školy na 
sloučení dvou druhých tříd základní ško-
ly do jedné, s vyjádřením obavy snížení 
kvality vzdělávání ve sloučené druhé třídě 
s 31 žáky. Rada města se problematikou za-
bývala na svých zasedáních, vedení školy 
bylo požádáno o vyjádření k této věci včet-
ně provedení analýzy mzdových nákladů 
při ponechání rozdělených druhých tříd. 
z předpoložených podkladů vyplývá, že 
v novém školním roce došlo k celkovému 
poklesu počtu žáků v základní škole a to 
stěhováním dětí mimo školní obvod měs-
ta loštice, odchodem dětí na nižší gymná-
zium nebo přechodem do jiného školského 
zařízení. poklesem počtu žáků tedy došlo 
v rámci rozpočtu školy k významnému sní-
žení mzdových prostředků adresovaných 
škole ministerstvem školství, mládeže a tě-
lovýchovy, zachování 14 tříd v základní ško-
le by tedy významným způsobem zasáhlo 
do rozpočtu školy. proč Rada města žádos-
ti rodičů o neudělení výjimky z počtu žáků 
nevyhověla, byla dále skutečnost, že vede-
ní školy nežádalo pouze o udělení výjimky 
z počtu žáků v druhých třídách, ale i v tří-
dách sedmých. Rada města dospěla k roz-
hodnutí, že není možné v jednom přípa-
dě výjimce nevyhovět a v druhém případě 
ano. při jednáních s vedením školy o uděle-
ní výjimky z počtu žáků pro druhé a sedmé 
třídy základní školy, bylo město jako zřizo-
vatel příspěvkové organizace několikrát ře-
ditelem školy ubezpečeno, že pedagogičtí 
pracovníci, kteří mají více početné třídy na 
starosti, jsou kvalifikovanými odborníky, 
kteří vzniklou situaci dobře zvládnou. pev-
ně věříme, že tomu tak skutečně bude. sa-
mozřejmě i škola by uvítala, kdyby jednot-
livé třídy tvořily nižší počty žáků, aby mohl 
být uplatněn individuální přístup k jednot-
livým žákům, aby pedagog měl příležitost 

s jednotlivými dětmi intenzivněji pracovat, 
na tom jsme se s vedením školy jednomy-
slně shodli. základní škola v lošticích má 
v současné době nevyužité kapacity napl-
něnosti zařízení, přestože svoji kvalitou se 
plně vyrovná školským zařízením v regio-
nu, proto je třeba v budoucnu hledat ces-
ty, jak žáky do naší školy z okolních obcí 
přivést, tak, aby jednotlivé třídy měly v bu-
doucnu optimální počty žáků ve třídě ko-
lem 20 až 25 žáků a v každém ročníku, aby 
byly dvě plnohodnotné třídy. V následují-
cích letech by mělo být navyšování počtu 
žáků jedním ze strategických cílů města, na 
kterém bude třeba ve spolupráci s vedením 
školy intenzivně pracovat, tak, aby udělová-
ní výjimek z počtu žáků nebylo v budoucnu 
nutné řešit. 

Cyklostezka Loštice - Palonín
stavby cyklostezky loštice – palonín v mi-
nulém měsíci dosáhla svého vrcholu, na 
připravené konstrukční vrstvy cyklostezky 
byl položen asfaltový koberec, v rámci cyk-
lotrasy bylo vytvořeno několik odpočinko-
vých míst včetně stojanů na kola a odpad-
kových košů a v intravilánu města loštice 
byla cyklostezka doplněna veřejným osvět-
lením z moderních lEd svítidel pro bez-
pečný pohyb chodců a cyklistů ve společ-
ném prostoru. zhotovitelem stavby byla 
ve výběrovém řízení provedeném v sou-
ladu se zákonem o zadávání veřejných za-
kázek vybrána firma modos, spol. s r.o., 
olomouc a celková vysoutěžená cena díla 
byla stanovena na částku 7.901.987,58 Kč 
včetně dph. město loštice získalo na pro-
jekt „cyklostezky loštice – palonín“ dota-
ci ve výši 90% celkových uznatelných výda-
jů projektu z integrovaného regionálního 
operačního programu ministerstva pro 
místní rozvoj ČR. Část nákladů ze smlouvy 
o dílo byla v rámci žádosti o dotaci vyčleně-
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na jako neuznatelný výdaj a to rekonstruk-
ce cesty podél cyklostezky v intravilánu 
města loštice a napojení místních komuni-
kací na nově vybudovanou cyklostezky a to 
jak v obci palonín, tak ve městě loštice. 
V měsíci září proběhne kolaudace cyklos-
tezky loštice – palonín a poté bude cyklos-
tezka loštice – palonín oficiálně uvede-
na do provozu. město loštice již vstoupilo 
v jednání ve věci přesměrování cyklotrasy 
6204, která v současné době vede po silnici 
ii/635 na vybudovanou cyklostezku, tímto 
krokem dojde nejen k naplnění cíle dotač-
ního programu, kterým je vytvoření bez-
pečného dopravního prostoru pro chodce 
a cyklisty při cestě do zaměstnání mimo sil-
nici ii/635, ale i přesměrování cyklistů vy-
užívajících cyklotrasu 6204 do bezpečného 
dopravního prostoru. město loštice, také 
v průběhu minulých měsíců několikrát jed-
nalo s vedením obce Bílá lhota o napojení 
cyklostezky Bílá lhota – palonín na vybu-
dovanou infrastrukturu palonín - loštice, 
která by propojila dva vedle sebe sousedí-
cí mikroregiony a znásobila by počet osob 
využívající vzniklou cyklotrasu při cestě za 
prací.

Zákaz průjezdu kamionů 
nad 12 tun
zákaz průjezdu kamionů městem byl jed-
ním z našich volebních slibů, proto mi do-
volte Vám s potěšením sdělit, že i v tomto 
roce se nám podařilo zákaz průjezdu ka-
mionů nad 12 tun městem prodloužit a to 
již po třetí v řadě za sebou, tentokrát s ter-
mínem do 30. 9. 2018. pevně věřím, že i po 
podzimních komunálních volbách v roce 
2018 bude město iniciovat kroky pro udr-
žení zákazu průjezdu kamionů městem. 
tento krok významným způsobem při-
spěl ke zlepšení dopravní situace ve měs-
tě a ke zlepšení životního prostředí oby-

vatel města. odklonem kamionů z centra 
města, také nemalou měrou přispěl k po-
sílení potenciálu rozvoje cestovního ruchu 
ve městě.

Loštice, zvýšení bezpečnosti 
na průjezdním úseku silnice II/635
město dále intenzivně pokračuje v příprav-
ných krocích pro zdárné zahájení projektu 
„loštice, zvýšení bezpečnosti na průjezd-
ním úseku silnice ii/635“, kterým má dojít 
ke kompletní rekonstrukci olomoucké uli-
ce. V současné době probíhá uložení kabelů 
nízkého napětí elektrické energie ze vzduš-
ného vedení do vedení zemního, současně 
s tímto pak k pokládce nového veřejného 
osvětlení, veřejné osvětlení na olomouc-
ké ulici bude nahrazeno novými moder-
ními lEd svítidly. modernizací veřejného 
osvětlení a přechodem osvětlovací soustavy 
na lEd svítidla dojde v budoucnu k nema-
lým provozním úsporám elektrické energie. 
dne 11. 9. 2017 město obdrželo vyhodno-
cení Řídícího výboru iti olomoucké aglo-
merace o souladu projektového záměru 
města loštice „loštice, zvýšení bezpečnosti 
na průjezdním úseku silnice ii/635“ s inte-
grovanou strategií olomoucké aglomerace. 
Na základě vydaného souladu projektové-
ho záměru města s integrovanou strategií 
olomoucké aglomerace jsme byli opráv-
něni podat vlastní žádost o poskytnutí do-
tace na projekt „loštice, zvýšení bezpeč-
nosti na průjezdním úseku silnice ii/635“ 
do integrovaného regionálního operační-
ho programu, opatření 3.1.6 zvýšení bez-
pečnosti v dopravě. Nyní budeme čekat, 
zda nám bude dotace v námi požadova-
né výši 27 mil. Kč na projekt poskytnuta. 
V případě, že projekt bude dotačně pod-
pořen, bude v průběhu příštího roku za-
hájena vlastní realizace projektu v rozsahu 
vybudování nových chodníků, oddělené 
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stezky pro cyklisty, nové lávky u restaura-
ce Na růžku, nových podélných parkova-
cích míst kolem silnice ii/635, přechodu 
pro chodce, několika míst pro přecháze-
ní a nové autobusové zastávky. Vše pak 
bude doplněno doprovodnou veřejnou ze-
lení, která je nedílnou součástí veřejného 
prostoru, oddělující silnici od dopravního 
prostoru pro chodce a cyklisty. Ukončení 
realizace projektu je poskytovatelem dota-
ce požadováno do 30. 9. 2018. příští rok 
bude pro město v případě přiznání dotace 
na projekt velmi náročný.

Rekonstrukce Havelkova ulice
V minulých měsících město loštice ve 
spolupráci se správou silnic olomouckého 
kraje zahájilo kroky pro realizaci společné-
ho projektu rekonstrukce ulice havelkova 
v lošticích. správa silnic olomouckého 
kraje v rámci projektu provede komplet-
ní rekonstrukci silnice od zatáčky nad ne-
movitostí č. p. 562 až po zaústění do ulice 
olomoucká, město loštice současně pro-
vede výměnu obrubníků a opravu chodní-
ků, včetně přípravy zaústění do olomouc-
ké ulice, na které bude navazovat projekt 
„loštice, zvýšení bezpečnosti na průjezd-
ním úseku silnice ii/635“. současně dojde 
k propojení chodníků na obou stranách 
komunikace v místě schodů do ulice pod 
střelnicí a bude zde vytvořeno nové mís-
to pro přecházení. Uliční prostor neumož-
ňuje provést optimální řešení rekonstruk-
ce havelkovi ulice, při řešení uličního 
prostoru muselo být přistoupeno k řadě 
kompromisů z důvodu nedostatku místa 
a velkých výškových rozdílů a podélných 
sklonů komunikace. V rámci projektu je 
také řešeno zamezení natékání dešťových 
vod z ulice havelkova do ulice Krátká. co 
není v rámci projektu řešeno, je vybudo-
vání parkovacích míst u provozovny lé-

kařů na havelkově ulici, o důvodech jsme 
Vás informovali v předchozích vydáních 
hlasu loštic. zhotovitelem projektu byla 
v rámci společného výběrového řízení vy-
brána společnost m-silnice a.s., která za-
hájí práce na projektu dne 18. 9. 2017. od 
tohoto dne také bude zahájena kompletní 
uzavírka silnice na období od 18. 9. 2017 
do 12. 11. 2017. o objízdných trasách Vás 
budeme průběžně informovat na webo-
vých stránkách města, zde také naleznete 
všechny případné změny, které v rámci re-
alizace projektu nastanou. obyvatelé ha-
velkovi ulice i okolních ulic byli o připra-
vované uzavírce písemně informováni. 

Přechody pro chodce 
ulice Moravičanská
V diskuzi na veřejném zasedání zastupitel-
stva města bylo hovořeno o stavu přecho-
dů na moravičanské ulici. zmiňovány byly 
zejména nevyhovující dlažební kostky, ze 
kterých jsou přechody pro chodce vytvoře-
ny a které z přechodů vypadávají a ohrožují 
účastníky silničního provozu ve městě. od 
posledního veřejného zasedání zastupitel-
stva města se problém přenesl do nové ro-
viny a to po provedené kontrole dopravní-
ho inspektorátu policie ČR šumperk, která 
byla provedena na základě stížnosti občana 
na nevyhovující stav přechodů pro chodce 
v ulici moravičanská, který stojí i za další-
mi úpravami dopravního značení ve měs-
tě, bylo městu nařízeno dva přechody pro 
chodce z ulice moravičanská odstranit 
a dva přechody upravit v souladu s platnou 
legislativou. 
V současné době byly z ulice moravičanská 
odstraněny dva přechody pro chodce a to 
přechod před základní školou, který byl na-
veden do silnice na malém náměstí a dále 
přechod pro chodce před vstupními dveř-
mi do kostela. V případě ostatních dvou 
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přechodů (přechod u tvarůžkové cukrár-
ny a přechod od školy ke kostelu) bylo do-
poručeno provedení nápravných opatření 
pro zajištění bezpečného přecházení chod-
ců. záležitost řešení situace na ulici mora-
vičanská jsme konzultovali s projektantem 
dopravních staveb ing. tomášem tužínem, 
který městu předložil návrh na vybudová-
ní nového přechodu pro chodce u základ-
ní školy, který by odpovídal současným le-
gislativním normám, současně nám bylo 
projektantem doporučeno zrušení přecho-
du pro chodce od školy ke kostelu, který 
je umístěn v nepřehledné zatáčce bez po-
třebných rozhledových úhlů a kterému při 
zastavení vytváří těleso autobusu nepře-
hlednou překážku na komunikaci. V pří-
padě přechodu pro chodce u tvarůžkové 
cukrárny pak projektant navrhuje změnu 
přechodu pro chodce na místo pro přechá-
zení, protože současná legislativa nedopo-
ručuje budovat dva přechody pro chodce 
v těsné blízkosti vedle sebe. po zvážení celé 
dopravní situace se vedení města i projek-
tantovi jeví jako nejzásadnější vybudová-
ní nového přechodu pro chodce u základní 
školy. za navrhovaná opatření město za-
platí několik set tisíc korun. Rada města 
vnímá bezpečnost dětí v dopravním pro-
storu jako prioritu proto rozhodla zpraco-
vání projektu na přechod pro chodce u zá-
kladní školy upřednostnit před projektem 
parkoviště na ulici sokolská, který ing. to-
máš tužín pro město také projektuje, tak, 
aby byla žádost o stavební povolení podá-
na před vyhlášením výzva olomouckého 
kraje na poskytnutí dotace na přechody 
pro chodce na rok 2018, o kterou má měs-
to v úmyslu požádat a alespoň částečně tak 
kompenzovat finanční ztrátu z provedení 
nového dopravního řešení na ulici mora-
vičanská.

Areál sběrného dvora a objekt 
bydlení ulice Moravičanská, Loštice
městu loštice byla v měsíci srpnu přiznána 
dotace z operačního programu životního 
prostředí sFŽp ČR ve výši 85% uznatelných 
nákladů projektu na vybudování sběrného 
dvora v lošticích. V současné době probíhá 
příprava zadávacího řízení na vlastní reali-
zaci projektu. projekt sběrného dvora řeší 
zpevnění ploch sběrného dvora zámkovou 
dlažbou, včetně zabudování váhy pro váže-
ní odpadu a nákupu kontejnerů na tříděný 
odpad. po realizaci investice, by pak mělo 
dojít ke změně systému nakládání s odpady 
a k úpravě provozní doby sběrného dvora. 
současně s dotací z operačního programu 
životního prostředí na vybudování sběrné-
ho dvora byla městu přiznána dotace na re-
konstrukci objektu bývalé sýpky příp. také 
bývalé provozovny stavebnin a to na vybu-
dování 4 sociálních bytů v prvním a dru-
hém nadzemním patře objektu poskytnutá 
z integrovaného regionálního operačního 
programu ministerstva pro místní rozvoj 
ČR ve výši 90% uznatelných nákladů pro-
jektu. V přízemí objektu pak budou vybu-
dovány prostory pro sídlo loštické lesní, 
s.r.o, jejímž je město 100% vlastníkem.
 
Stavební parcely lokalita 
bydlení Na Pešti
V měsíci květnu zastupitelstvo města roz-
hodlo o zveřejnění záměru prodeje staveb-
ních parcel „Na pešti“ současně schválilo 
prodejní cenu 1 m2 stavebního pozemku na 
890,00 Kč včetně dph. od 1. 1. 2016 vstou-
pila v platnost nová legislativní úprava zá-
kona o dph, která stanoví, že stavební po-
zemky podléhají 21% dph, které město 
musí z kupní ceny stavebních pozemků od-
vést do státního rozpočtu stejně jako osoby 
podnikající. z tohoto důvodu došlo k ná-
růstu ceny pozemku ze 735,00 Kč za 1 m2 
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na částku 890,00 Kč/m2. cena 735,00 Kč za 
1m2 je pak cena stanovená z předpokláda-
ných investičních nákladů na vybudování 
potřebné infrastruktury pro vytvoření lo-
kality bydlení s 23 stavebními parcelami. 
Ke stavebním pozemkům budou na hranici 
stavebních pozemků vybudovány všechny 
inženýrské sítě – elektrická energie, plyn, 
voda, splašková kanalizace, optický kabel, 
dále budou v rámci lokality městem vybu-
dovány sjezdy (napojení stavebních parcel) 
na komunikaci, místní komunikace, vsako-
vací bloky na odvodnění komunikací, veřej-
né osvětlení, chodníky a smíšená stezka pro 
chodce a cyklisty v extravilánu mimo byto-
vou zástavbu jako spojnice mezi Žádlovice-
mi a lošticemi zajišťující bezpečný pohyb 
zranitelných účastníků provozu z Žádlovic 
do loštic, tak, aby zejména děti měli mož-
nost pohybovat v dopravním prostoru bez-
pečně. Vybudování infrastruktury v tomto 
rozsahu představuje investici v řádu více 
než 15 milionů korun. zastupitelstvo měs-
ta jako statutární orgán města nakládající 
s majetkem města a veřejnými prostředky 
města je dle zákona o obcích zavázáno na-
kládat s veřejným majetkem v roli dobrého 
hospodáře, proto byla kupní cena za 1m2 
stanovena tak, aby vybudování nové infra-
struktury pro bydlení na zelené louce neza-
těžovalo rozpočet města a v důsledku toho 
nemusely být některé plánované investice 
odloženy, současně, ale není ani úmyslem 
města vytvářet tímto způsobem další zdroje 
financování do rozpočtu města. 
V rámci budování lokality pro bydlení bylo 
zastupitelstvem města stanoveno něko-
lik zásadních regulativů pro stavbu rodin-
ných domů na stavebních parcelách, důvo-
dem bylo doporučení zpracovatele územní 
studie pro lokalitu bydlení a dále negativní 
zkušenosti z minulosti, kdy byly domy sta-
věny bez jakýchkoli omezení v jiných čás-

tech města, přestože stanovení regulativ je 
patrně jedním z důvodů proč se počet zá-
jemců o stavební parcely v prvním kole 
schvalování žádostí snížil, jsme přesvěd-
čeni, že se jedná o krok správným směrem 
a že zejména budoucí vlastníci rodinných 
domů jednou ocení navrženou koncepci 
řešení, která jim na jedné straně dává vol-
nost a na straně druhé svazuje určitými zá-
sadami urbanistického řešení této místní 
části.
město loštice v prvním kole zveřejněného 
záměru přidělilo 15 stavebních parcel zá-
jemcům o stavbu rodinného domu v loš-
ticích, z toho 3 zájemci před uzavřením re-
zervační dohody od záměru odstoupili a to 
z různých osobních důvodů. celkem je 
tedy k dnešnímu dni přiděleno 12 staveb-
ních parcel. současně byl zveřejněn nový 
záměr města na prodej zbývajících staveb-
ních parcel. V případě zájmu o stavební 
parcelu je možné najít bližší informace na 
webových stránkách města, příp. se může-
te obrátit přímo na investiční odbor nebo 
na starostku města pro získání potřebných 
informací:
http://www.mu-lostice.cz/8681-informace-
o-zameru-zastupitelstva-mesta-lostice-od-
prodat-nemovity-majetek-pozemky-lok-
na-pesti-2-vlna
loštice jsou to pravé místo pro budoucí do-
mov, zázemí mateřské školky, základní ško-
ly i základní umělecké školy ocení zejména 
mladí lidé, kteří v budoucnu plánují zalo-
žit vlastní rodinu, město má také bohatou 
kulturu, kvalitní sportovní zázemí, součástí 
veřejného prostoru lokality bydlení v Žád-
lovicích je rozsáhlý zámecký park, na jehož 
budoucí rekonstrukci se postupně město 
společně s olomouckým krajem a lesy ČR 
připravuje, soustava rybníků ideální pro 
sportovní rybolov, rozšiřující se cyklos-
tezky do okolních obcí regionu atd., snad-
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ná dojezdová vzdálenost do mohelnice, 
řada středně velkých zaměstnavatelů přímo 
v místě bydliště, umožňující využití poten-
ciálu budování osobní kariéry ve vlastním 
městě. loštice jsou místo s dobrou adresou, 
dobré místo pro život. V případě, že chce-
te v lošticích žít, zvažte nabídku města na 
prodej stavebního pozemku, jakmile budou 
stavební parcely prodány, bude pro město 
obtížné najít další vhodnou lokalitu pro by-
tovou výstavbu ve městě.

Veřejná zeleň výzva 
Vážení občané, po vyhodnocení dotazníků 
pro vytvoření strategického plánu města, je 
z mnoha Vašich odpovědí zřejmé, že jsou 
mezi obyvateli města lidé, kteří by byli ochot-
ní se svoji prací podílet na údržbě veřejných 
prostranství ve městě. po dokončení pro-
jektu „Revitalizace funkčních ploch a prv-
ků sídelní zeleně v lošticích“ oblékne město 
nový kabát, travnaté plochy budou na mno-
ha místech zejména pak na náměstí doplně-
ny záhony trvalek a keřů, na mnoha místech 
bude provedena výsadba nových stromů, 
jako přirozená obnova za stromy, které byly 
vykáceny z důvodu špatného zdravotního 
stavu. V počátečních letech bude jistě nutné 
věnovat nové zeleni zvýšenou péči, částeč-
ně je následná péče řešena se zhotovitelem 
díla, zbývající pak bude předmětem budou-
cí koncepce řešení údržby veřejného pro-
storu. Než se město rozhodne jakou cestou 
se dát, ráda bych se jménem města obrátila 
tímto na všechny obyvatele, kteří by měli zá-
jem se o městskou zeleň za finanční odmě-
nu poskytnutou městem v budoucnu starat. 
Jedná se zejména o aktivní seniory, které by 
práce tohoto typu těšila a současně by získali 
finanční přilepšení ke starobnímu důchodu 
nebo o studenty, kteří mají zájem o brigády 
tohoto typu, případně o další z Vás, které by 
nabídka mohla zajímat. předpokládáme, že 

by se jednalo maximálně o 5 měsíců v roce, 
jednalo by se o nepravidelnou výpomoc, na 
jejím rozsahu se budeme s případnými zá-
jemci domlouvat. Vnímáme jako přínos pro 
město, pokud bychom do údržby města za-
pojili vlastní občany, kterým na celkovém 
vzhledu města, ve kterém žijí, nejvíce zále-
ží, a tedy by svoji práci vykonávali jistě s po-
třebnou péči. stejně tak vnímáme pozitivně, 
pokud budeme odměny za vykonanou prá-
ci z rozpočtu města vyplácet lidem, kteří ve 
městě žijí a mají chuť se aktivně podílet na 
zlepšení celkového prostředí našeho města. 
V případě, že Vás naše nabídka zaujala, ne-
váhejte se obrátit přímo na mne a to osob-
ně, nebo telefonicky na tel: 603560816 příp. 
emailem: starostka@mu-lostice.cz. současně 
prosím všechny zájemce, kteří by byli ochot-
ni o naší nabídce uvažovat, aby se nám při-
hlásili v průběhu měsíce září, říjen max. do 
konce listopadu, abychom byly schopni situ-
aci zmapovat a rozhodnout se, kterým smě-
rem budoucí údržbu města dále vést. 
pevně věřím, že najdeme pro budoucí údrž-
bu veřejné zeleně řešení a nepotvrdí se oba-
vy odpůrců výsadby, kteří by místo výsadby 
zeleně raději viděli další opravy komunikací. 
Vedení města však nemůže vidět město pou-
ze jako síť komunikací, ale musí se na měs-
to dívat jako na celek – vnímat potřeby škol-
ství, kultury, sportu, volnočasového vyžití 
obyvatel, rozvoj cestovního ruchu a navazu-
jících služeb, rozvoj bydlení, komunální roz-
voj, obnovu infrastruktury atd., samozřejmě 
není možné obsáhnout za jedno volební ob-
dobí veškeré oblasti, přesto se snažíme se jed-
notlivými oblastmi zabývat a hledat vhodná 
řešení. i přes výše uvedené bych ráda zdů-
raznila, že za 3 roky našeho působení jsme 
opravili celou řadu komunikací – s olo-
mouckým krajem jsme vyjednali opravu sil-
nice ii/635, která vede napříč celým městem, 
postupně jsme opravili ulice sokolská, Bez-
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ručova, trávník kolem řeky třebůvky, Ná-
břeží, U rybníků, Vejmoly, palonínská, pod 
střelnicí, pod lesem, Žádlovice kolem stájí, 
výstavba chodníků Ve stráni, oprava uličky 
kolem kovárny na Jevíčské, v letošním roce 
ve spolupráci s ssoK dojde k rekonstrukci 
ulice havelkova, na příští rok se připravuje 
ve spolupráci s olomouckým krajem opra-
va komunikace od Valchy přes Žádlovice až 
po konec obce směr pavlov, rekonstrukce 
uličního prostoru olomoucké ulice a zahá-
jení jedné z etap rekonstrukce uličního pro-
storu pod luštěm. Vybudovali jsme novou 
cyklostezku loštice – palonín a připravuje-
me další směr moravičany a ze Žádlovic do 
loštic. přesto všechno víme, že je řada lidí se 
stavem komunikací nespokojená, rada měs-
ta se snaží k jednotlivým stížnostem přistu-
povat věcně, vždy se hodnotí stav komuni-
kace, množství připojených nemovitostí na 
komunikaci, délka komunikace, stav ko-
munikace, finanční náročnost řešení. podle 
všech těchto ukazatelů a řady dalších se pak 
rozhoduje, které projekty jsou v rámci měs-
ta upřednostněny před ostatními. skutečně 
není v našich silách vyhovět okamžitě všem 
vzneseným požadavkům, přestože zpravidla 
o nedostatcích víme.

Naučná stezka u koupaliště 
 Na konci srpna byla dokončena naučná 
stezka u koupaliště, na kterou město získalo 
dotaci se státního zemědělského intervenč-
ního fondu ve výši 100% nákladů projek-
tu a město dostalo možnost vybudovat 
v lošticích naučnou stezku s herními prv-
ky pro děti v hodnotě 1.290.000,00 Kč včet-
ně dph. cílem projektu je přivést lidi zpět 
do přírody, naučit se vnímat krásu okolní 
krajiny, v jejíž blízkosti bezprostředně žijí, 
využít své volné dny k relaxaci a odpočin-
ku ve vlastním městě, dalším důležitým 
přínosem je doplnit nabídku cestovního 

ruchu ve městě, zatraktivnit prostředí letní-
ho koupaliště, kde je začátek naučné stezky 
umístěn, tak, aby lidé areál rádi navštěvova-
li, zkombinovali koupání na slunci s odpo-
činkem ve stínu lesa. Jak se nám záměr zda-
řil, ukáže čas, ale již v současné chvíli máme 
řadu kladných reakcí od našich občanů. 
pevně věříme, že vytvořený prostor bude-
me v budoucnu schopni využívat na celou 
řadu kulturních akcí nejen pro děti.  V ná-
sledujícím období bychom rádi zatraktivni-
li i druhou naučnou stezku lišky Bystrouš-
ky začínající u synagogy v lošticích, která 
vede Žádlovickým parkem a která si jistě 
zaslouží stejnou ne-li větší pozornost nejen 
města, ale celého regionu, jedná se o nauč-
nou stezku vedoucí návštěvníky nádher-
ným krajem, s okouzlujícími výhledy do 
krajiny i na hrad Bouzov, překrásnou kul-
turní památku zdejšího kraje. Jedná se ne-
jen o krásnou cestu, ale i o nádherný příběh 
o liště Bystroušce, který je s touto naučnou 
stezkou spojen a který se zrodil právě v na-
šem regionu.

Loštice mají svou stezku 
pro bosé nohy  
Když se sejde prima nápad, pár nadšenců 
a podpora našeho města, dá se s tím něco 
podniknout. třeba zážitková bosá stez-
ka na plácku pod skautskou chatou. co to 
je? Jedná se o ohraničený povrch vystla-
ný přírodninami, jako jsou šišky, kamín-
ky či kůra tak, aby poskytly nohám rozlič-
nou škálu stimulačních vjemů. Vedle toho, 
že bosá chůze je moderní, je chůze nabo-
so hlavně zdravá. masírujete si při ní cho-
didla, posilujete imunitu a zlepšujete nožní 
klenbu. přáli bychom si, aby stezka zůstala 
co nejdéle v dobrém stavu, a je to výzvou 
pro všechny bosé chodce pomoci nám s její 
údržbou. tak hlavně zujte boty a přijďte ji 
obšlápnout!
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INformACE pro občANy

zpráva SUoT - za období květen–srpen 2017

Narodili se: KiNdloVá Josefína (duben), NoVáKoVá Valentýna, VaVRda Vojtěch, 
šimKoVá alena, tilcERoVá Viola, KUBíKoVá Viktorie, FoJtů Valérie, sVaČiNa 
sebastian, VlČKoVá martina, šEdý Erik, mUsiloVá Eva, štěpáNKoVá sofie, to-
mášKoViČoVá Elen. 

Manželství uzavřeli:
Fiala oldřich z pavlova a coUFalíKoVá Veronika z tovačova - manželství uzavřeno 
v obřadní síni města loštice. 
KUBizNa Jakub z mohelnice a NaVRátiloVá monika ze zábřeha 
 - manželství uzavřeno v obřadní síni města loštice. 
haVlíČEK hynek a KUchaŘoVá lenka z palonína 
 - manželství uzavřeno v obřadní síni města loštice. 

Zemřeli  naši spoluobčané: zacpal Jiří - 76 let, GEppERt Rudolf – 90 let, VaŘEKoVá 
Bedřiška -75 let, BUKoVsKý Vladimír – 63 let, maRšálEK Karel – 71 let, GRossoVá 
marie – 80 let, ČERViNKa Jan – 68 let, BálKoVá libuše – 63 let, REiF Václav – 74 let, 
VítEK Václav - nedož. 67 let, moťKa miroslav - 89 let, BaBůREK František – nedož. 
87 let.          sUot - 2017 září
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Likvidace odpadů – podzim 2017             
Termíny a časový harmonogram

Sobota 30. 9 .2017
sběr velkoobjemového odpadu (nábytek, koberce, pneumatiky apod.) a zároveň sběr ne-
bezpečného odpadu (ledničky, mrazničky, rádia, televize, akumulátory, barvy, laky apod.)
 

08:00-08:30 Vejmoly - u cihelny
08:30-09:00 U Vody - zekof
09:00-09:30 pod luštěm
09:30-10:00 moravičanská – garáže měÚ
10:00-10:30 Ke Koupališti – u Kopkových
10:40-11:10 Žádlovice (u bývalého obchodu)
11:10-11:40 Vlčice -naproti lávce k fotbalovému hřišti

V souvislosti se sběrem nebezpečného odpadu (zvláště pak ledniček) upozorňuje měs-
to loštice, že od občanů převezme tato zařízení pouze v kompletním stavu. ledničky bez 
kompresorů, chladícího zařízení, bez dveří apod. budeme od občanů odebírat za poplatek. 
Výše poplatku bude úměrná částce, kterou nám za likvidaci fakturuje firma.

Sobota 7. 10. 2017
Pouze sběr velkoobjemového odpadu (nábytek, koberce, pneumatiky apod.) 

08:00-08:30 palomo,farma -u vjezdu do areálu
08:30-09:00 sídliště, na křižovatce ul. U Rybníků
09:00-09:30 K pešti
09:30-10:00 sokolská ul. – křižovatka ke garážím
10:00-10:30 Bezručova – odbočka k dřevoparu
10:30-11:00 Jižní – u třebůvky
11:00-11:30 pivovarská, pod penzionem

Navíc budou v sobotu 7.10.2017 od 08.00 do 11.00 hod. přistaveny velkoobjemové kon-
tejnery na stanovištích Vlčice a Žádlovice.

Cestujícím pomůže nová informační linka
od 1. září budou moci cestující ve veřejné dopravě v olomouckém kra-
ji využívat služeb telefonní informační linky. zavede ji krajský koordi-
nátor dopravy KidsoK. Nová linka pro integrovaný dopravní systém 
olomouckého kraje (idsoK) bude mít telefonní číslo 588 887 788.

zájemcům bude k dispozici v pracovních dnech od 7 do 15 hodin.
cestující se na lince dozvědí například podrobnosti o cenách a platnosti všech jízdních 
dokladů v idsoK, seznámí se s KomBizÓNami a ověří si informace o tarifních zónách. 
pracovníci linky jim také sdělí vše potřebné o žákovském a studentském jízdném, průka-
zech umožňujících slevy a uznávání dokladů při přestupování mezi osobními a spěšnými 
vlaky, příměstskými autobusy a městskou hromadnou dopravou.
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vyhodnocení dotazníkového šetření občanů města pro vytvoření 
strategického dokumentu:
„plán rozvoje rodinné politiky pro město Loštice“
V měsíci červnu 2017 byla vyhlášena anketa, která měla zjistit současný stav prorodinných 
opatření ve městě. občané města odpovídali na 7 otázek a cílem dotazníkového šetření je 
následné vytvoření dokumentu, který bude sloužit jako podklad pro rozhodování zastupi-
telstva města v oblasti vytvoření závazného strategického „plánu rozvoje rodinné politiky 
pro město loštice na období 2018 – 2024“.
anketa (dotazníkové šetření) se uskutečnila v období od 12. 6.2017 do 31. 7. 2017. V an-
ketě mohli občané hlasovat jak elektronicky, tak i písemnou formou, občané byli informo-
váni o probíhajícím dotazníkovém šetření prostřednictvím letního vydání hlasu loštic 
2017, na webových stránkách města a prostřednictvím systému Email21. přesto, že in-
formovanost o probíhajícím dotazníkovém šetření byla, dle našeho názoru dostatečná, 
(osloveno celkem 1 114 domácností), celkově bylo doručeno pouze 65 ks anketních lístků 
(z toho bylo 50 ks doručeno v analogové podobě, 10 ks bylo vyplněno a zasláno elektro-
nickou formou a 5 ks anketních lístků bylo doručeno v analogové podobě, ovšem bez ja-
kékoli odpovědi).

SOUHRNNÉ VYHODNOCENÍ ANKETY
z pohledu položených otázek se lidé vyjadřovali takto:

z grafu je patrno, že spoluobčané věnova-
li nejvíce pozornosti tomu, co jim pomůže 
zpříjemnit a zjednodušit život, dále se za-
měřili na vzhled města a následně co jim ve 
městě chybí. V odpovědích na různé otázky 
se opakovaly stejné podněty typu více ná-
kupních možností, obchod …

z orientace odpovědí (dostupnost služeb, 
lékaře, bankovních služeb…) a počtu od-
povědí na otázky věnované školství a životu 
rodin je zřejmé, že anketu vyplňovali pře-
vážně starší spoluobčané.
zaměření odpovědí na oblasti života města 
vypadá následovně:
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Graf poměrně významně vypovídá o po-
tenciálu (rezervách), který má naše město 
v oblasti služeb, dále je potřeba věnovat po-
zornost dopravě, dopravní dostupnosti, in-
frastruktuře a vzhledu města což také sou-
visí s životním prostředím.
K jednotlivým otázkám se nejčastěji obje-
vovaly odpovědi, viz citace pod jednotlivý-
mi otázkami.

otázka č. 1
Napište tři konkrétní věci, které by životu 
vaší rodiny a seniorů v Lošticích nějak po-
mohly, zpříjemnily nebo ho zjednodušily. 
odpovědi na otázku č. 1 celkem: 43   
Bez odpovědi: 22
Konkrétní odpovědi:
Více různých obchodů
Upravené chodníky
zřízení úklidové firmy pro město
Větší sortiment zboží v dostupných obcho-

dech
Fungující hotel a další restaurace na ná-

městí
Více dostupných úřadů a větší nabídka slu-

žeb
prodejna s oblečením, drogistickým zbo-

žím, zeleninou

letní projížďky kočárem s koňmi (Žádlo-
vický park, pešť, střelnice)

oprava chátrajících objektů (centrum měs-
ta, olomoucká ulice)

zřízení nebo obnovení činnosti drobné 
provozovny 

horká linka na měÚ pro přestárlé seniory
ze strany měÚ poskytování právní a admi-

nistrativní pomoci pro seniory
omezení provozu na ulici sokolská
opravené chodníky ve městě
lepší péče o veřejnou zeleň (zřízení pra-

covního místa zahradník měÚ)
Bankovní služby, vkladový automat
sportovní areál pro děti
Vytvoření přechodu pro chodce u tvarůž-

kové prodejny
omezení rychlosti vozidel na mK, vybudo-

vání zpomalovacích retardérů
Vybudování supermarketu (př. lidl)
Údržba cest a zeleně na hřbitově
Vybudování čerpací stanice phm
obchod v Žádlovicích
Více laviček, odpadkových košů
zákaz parkování Na a zákaz průjezdu Na 

nad 12t městem
Vybudování domova pro seniory a domo-

va důchodců
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Vybudování dalších cyklostezek
stánkový prodej ovoce a zeleniny
Vybudování městské tržnice
Uveřejnit v hlasu loštic seznam řemesl-

níků a služeb v lošticích, s uvedením 
předmětu podnikání, adresy a tel. kon-
taktů 

parkoviště na kraji města zdarma
placené parkoviště v centru města
zlepšení ochrany občanů a jejich majetku – 

policejní hlídky
moderní poliklinika – dostupnost lékař-

ských specialistů (chirurgie, oční apod.)
obvodní lékař na přístupnějším místě
autobusová čekárna
otázka č. 2
Napište jednu věc, kterou podle vás nej-
více postrádají všechny rodiny a senioři 
v Lošticích.
odpovědi na otázku č. 2 celkem: 36  

Bez odpovědi: 29
Konkrétní odpovědi:
obchody - potraviny, papírnictví, drogerie, 

galanterie, oblečení, ovoce zelenina
služby – zejména bankovní
Nabídka stravování
Firma, která by zajišťovala úklid v domác-

nostech
pečovatelské a terénní služby pro seniory
Restaurace v centru města
městské byty
dostupné sociální bydlení
dostupnost služeb lékárny po celý rok
Bezpečný provoz na mK a chodnících
Vydání ozV o zákazu rušení klidu o svát-

cích a víkendech
parkování u zdravotního střediska na ha-

velkově ulici
Bezbariérový vstup na měÚ a poštu
otázka č. 3
Navrhněte pro vaši rodinu alespoň jedno 
zlepšení týkající se školní nebo předškol-
ní péče. 

odpovědi na otázku č. 3 celkem: 17  
Bez odpovědi: 48
Konkrétní odpovědi:
Využití areálu tJ slavoj pro potřeby zš – 

běžecká trať, doskočiště
delší pracovní doba pracovníků mš a dru-

žiny zš v odpoledních hodinách
Vyšší kapacita dětí v mš (snížení počtu dětí 

v jednotlivých třídách)
zajištění fungování mš v době letních 

prázdnin (brigádnice)
Kratší doba uzavření mš v době letních 

prázdnin (max. 14 dní)
Rekonstrukce dětského hřiště u mš, více 

herních prvků 
Větší využívání nabídky projektů, zejména 

v mš
začleňování dvouletých dětí do mš
Větší nabídka mimoškolních aktivit v zš
obměna pedagogického sboru v zš

otázka č. 4
Navrhněte pro Vaši rodinu a seniory ales-
poň jedno zlepšení týkající se trávení vol-
ného času.
odpovědi na otázku č. 4 celkem: 26   
Bez odpovědi: 39
Konkrétní odpovědi:
Více druhů zájmové činnosti (zejména v zš)
Více kulturních akcí v měKs (jiná struktura 

nabízených pořadů)
lavičky u třebůvky vyměnit za lavičky bez 

opěradel
Využití areálu „střelnice“ pro občany (mi-

nigolf, workoutové hřiště apod.)
Fungující klub důchodců při měKs
Více cyklostezek (moravičany), in-line stezky
Rekonstrukce sportovního areálu na sokol-

ské ulici
pořádání přednášek pro seniory v měKs
Univerzita třetího věku
Finanční podpora seniorů – poznávací zá-

jezdy v olomouckém kraji
pořádání kulturního léta na náměstí 
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Vybudování odpočinkové zóny – parčík na 
nábřeží u penzionu

Vytvoření přírodní rekreační zóny – Žád-
lovice

lezecká stěna nebo lezecké centrum
mini – golf
poznávací stezka pro děti v Žádlovickém 

parku
posilovna
Kino – v měKs

otázka č. 5
Navrhněte pro vaši rodinu alespoň jedno 
zlepšení týkající se vzhledu a celkového 
prostředí města.
odpovědi na otázku č. 5 celkem: 38  
Bez odpovědi: 27
Konkrétní odpovědi:
zrušení neestetických trávníků na Nové 

ulici
Čistota a pořádek v ulicích – zřízení tech-

nických služeb města
Více laviček kolem řeky třebůvky (bez opě-

radel)
Vybudování parkovací plochy na okraji 

loštic, za husovým sborem
Najít právní nástroj k tomu, aby majitelé 

zchátralých objektů ve městě byli nuce-
ni se o své objekty starat (náměstí, olo-
moucká ulice)

Úprava chodníků a cest (ulička na sídliště 
na sokolskou ulici z malého náměstí) 

Kontrola objektů ze strany Žp – zlepšení 
ovzduší v lošticích

Kontrola projíždějících kamionů zákazem 
vjezdu nad 12 t

Úprava zeleně na malém náměstí
zlepšení stavu všech komunikací a chod-

níků
zlepšit údržbu zeleně a majetku města v ce-

lých lošticích (vysoká tráva, smetí, stav 
mobiliáře)

oprava místní komunikace směrem od zš 
ke „cvičišti“

Více působit na občany města (třídění od-
padů, udržování pořádku a čistoty na 
veřejných prostranstvích, psí exkre-
menty apod.)

plán rozmístění kontejnerů na tříděný od-
pad (zveřejnit např. na webových strán-
kách), více přístupných kontejnerů a na 
více místech

Vybudování sběrného dvora
Květinová výsadba na náměstí
Veřejné Wc
oprava olomoucké ulice
Ukončit zavážení Žádlovic odpadem
likvidace starých, přerostlých a nebezpeč-

ných stromů – nahradit novou výsad-
bou

oprava chodníků na sídlišti
Revitalizace levého břehu třebůvky – kli-

dová zóna
odstranění nevhodných čmáranic na fasá-

dách domů v okolí náměstí

otázka č. 6
Napadá vás, co byste samo mohli udělat 
pro lepší život rodin a seniorů v Lošti-
cích?
odpovědi na otázku č. 6 celkem: 19  
Bez odpovědi: 46
Konkrétní odpovědi:
Každý by si měl udržovat pořádek kolem 

své nemovitosti
zapojit se aktivně do organizování kultur-

ních akcí
problém dnešní doby, málo kdo je ochoten 

udělat něco pro druhé, natož pro město
Úklid dětských hřišť, natření houpaček
zřídit tzv. „okrašlovací spolek města“
pořádání společných úklidových brigád 

společně s městem
Úklid sněhu i na „městském“ chodníku
Výpomoc při výstavbě domova pro seniory
pravidelné zapojování se do akce „Ukliď-

me Česko“
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otázka č. 7
Máte nějaký jiný nápad, jak udělat z Loš-
tic město přátelské k rodinám?
odpovědi na otázku č. 7 celkem: 17  
Bez odpovědi: 48
Konkrétní odpovědi:
podpora bytové výstavby v lošticích (ne-

jen Rd, ale i bytových domů, sociální-
ho bydlení)

Nezvat pořád dechové hudby a pozvat ně-
koho pro mladé a s jinou tématikou než 
dechovky

Fungující Klub důchodců
Více sportovního a kulturního vyžití pro 

mladé (pro seniory se dělá více něž pro 
děti)

zřízení úklidové firmy pro seniory
Větší nabídka sociálních služeb pro seniory 

(populace stárne i v lošticích) 
příjemná cukrárna (větší prostory)
Nejprve musí stát podporovat rodiny
letní kino v areálu tJ slavoj
Veřejné Wc
Neslibovat nesplnitelné
dodržovat pravidla slušného chování
Vytvoření průmyslové zóny v lošticích – 

více pracovních míst v blízkosti domova
Vytvoření dostatku míst pro děti mš
pořádání více společných akcí pro rodiče 

s dětmi
otvírat místní koupaliště podle počasí a ne, 

začátkem prázdnin

Výše uvedené odpovědi se v některých pří-
padech obsahově opakovaly. 

V případě jednotek odpovědí se vyskyto-
valy negativní komentáře k vedení měs-
ta, které nijak nepřispívají k rozvoji města. 
Nicméně je dobré je vnímat jako zpětnou 
vazbu k práci vedení města a zastupitelů. 

Jak vyplývá z předchozího, mělo by se 
město v „Plánu rozvoje rodinné politiky“ 
zaměřit na řešení těchto oblastí:

obchod a služby (supermarket, vkladový 
bankomat, restaurace, vybudování trž-
nice, veřejného Wc)

dopravní řešení (bezbariérovost, parkoviš-
tě, chodníky, přechody, omezení rych-
losti apod.)

Budování dalších cyklostezek, dětských 
a odpočinkových zón

parcely pro rodinnou a bytovou výstavbu, 
včetně sociálního bydlení

Bydlení a péče o seniory (domov pro senio-
ry, terénní služby)

školství (prodloužení otevírací doby v od-
poledních hodinách mš, družina, uni-
verzita třetího věku)

Životní prostředí (údržba města, rozvoj 
parků, třídění odpadů, úklid psích ex-
krementů)

Kultura a sport (změna skladby nabídky 
kulturních pořadů, pořádání kultur-
ního léta na náměstí, kino, pořádání 
přednášek pro seniory, lezecká stěna, 
mini - golf)

ostatní - zajištění klidu o svátcích a víken-
dech, mezilidské vztahy.

Ve stejném období občané odpovídali také 
na otázky v anketě „strategický rozvojový 
plán města“. pro příště bude vhodné nespo-
jovat podobné typy anket, neboť toto se zřej-
mě odrazilo v počtu přijatých odpovědí.
odpovědi korespondují s výše zmíněnou 
anketou ke strategii rozvoje města.

Zpracovala:  
Ing. Jolana Slavíková, koordinátor projektu



hlas loš tic                                                                                        podzim 2017

17

zE žIvoTA měSTA

začátek nového školního roku

V pondělí 4. září 2017 proběhlo před budo-
vou staré školy slavnostní zahájení nového 
školního roku 2017/2018. po zaznění stát-
ní hymny vystoupil pan ředitel mgr. lubo-
mír Faltus, jenž přivítal všechny přítomné 
žáky, jejich rodiče, prarodiče, pedagogické 
i provozní pracovníky a paní starostku Bc. 
šárku havelkovou seifertovou, která pro-
nesla krátký projev. poté se slova ujal pan 
ředitel. připomněl nejdůležitější události 
uplynulého školního roku z hlediska vzdě-

lávání a účasti našich žáků v různých soutě-
žích, olympiádách a projektech. V průběhu 
prázdnin se realizovala rekonstrukce scho-
diště u vchodu nové budovy zš. proběhly 
údržbové práce a revize zařízení školy. 
Ve spolupráci s městem loštice se v učeb-
nách staré školy a obou tělocvičen mo-
dernizovalo osvětlení v ceně 1 045 232 Kč 
bez dph. škola se spolupodílela částkou 
376 979,- Kč (odpisy z majetku). V rámci 
stavby „Výměna osvětlení v budovách zá-
kladní školy loštice“ jsou budovy vybave-
ny novými lEd svítidly, které mají uspořit 
finance za energii. 
pan ředitel také všechny seznámil s třídní-
mi učiteli v jednotlivých ročnících a před-
stavil i nové zaměstnance školy. Jsou to 
mgr. olga mizerová, iveta Karwaczyková, 
Kristýna Filipiová a Radek štencl.
V letošním roce se bude na naší škole vzdě-
lávat 285 dětí v sedmi třídách na prvním 
stupni a v šesti třídách na druhém stupni. 
popřejme všem žákům úspěšný školní rok. 

Mgr. Martina Špičková

Léto v Duhové školce
 i když už jsme za začátku nového škol-
ního roku, ráda bych zavzpomínala a připo-
mněla některé zajímavé akce, které proběh-
ly ještě na konci minulého školního roku. 
měsíc červen, tak jako vždycky, byl na akce 
velmi pestrý. Na jeho začátku jsme spo-
lečně slavili den dětí. tyto tradiční oslavy 
proběhly za přítomnosti rodičovské veřej-
nosti na školní zahradě s bohatým progra-
mem. hned v úvodu se představili malí ta-
nečníci z mateřinky se svým vystoupením 
„co se děje u rybníka“ a také nás navštívily 
mažoretky a pozdravily svým vystoupením. 
po třech letech k nám opět zavítala mohel-

nická sebranka a svým rytířským kláním 
pobavila malé i velké diváky. součástí je-
jich vystoupení bylo pasování předškolá-
ků na školáky. pro soutěživé děti byly při-
praveny netradiční překážky a stanoviště 
s plněním různých úkolů, za které dostaly 
sladkou odměnu. Kdo měl chuť, mohl si za-
tancovat při písničkách z pohádek. po celou 
dobu byl dětem k dispozici skákací hrad. 
do této akce se zapojily všechny pracovnice 
z naší duhové školky a připravily tak nejen 
pro děti, ale i pro rodiče příjemně stráve-
né odpoledne. oslavy dne dětí pokračova-
ly další den v dopoledních hodinách. děti 
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DNES jSmE SE zEpTALI . . .

zhlédly „africkou pohádku“ a již tradičně 
si pochutnaly na zmrzlině od našeho stálé-
ho sponzora pana štiky, kterému za ni moc 
děkujeme.
 děti z nejstarších tříd se v červnu vy-
daly na školní výlet do Vyškova do dino 
parku, kde si prohlédly zoo park, projely 
se dino Expresem a měly možnost zhléd-
nout desítky modelů dinosaurů všech dru-
hů v životních velikostech. Některé z nich 
vydávaly zvuky a pohybovaly se. Největ-
ším zážitkem pro děti bylo zhlédnutí krát-
kého filmu v 4d kině o vývoji dinosaurů. 

celý výlet se uskutečnil za příznivého po-
časí a děti tak mají na co vzpomínat.
 Během hlavních prázdnin došlo k vý-
měně podlahových krytin v celém 1. pat-
ře v budově mateřské školy. V herně si děti 
nyní hrají na novém koberci a ostatní pro-
story jsou pokryty novým linem. celá tato 
akce byla velice náročná na organizaci a též 
byla finančně nákladná. proto bych touto 
cestou ráda poděkovala našemu zřizovateli 
městu loštice a paní starostce za uvolnění 
finančních prostředků.
  Květoslava Kobzová
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víte, že ...
. . . v našem městě žije Vendula hopjáková, 
členka reprezentačního družstva ČR, závo-
dí ve snowboardcrossu od 15 let a je člen-
kou dukly praha. Narodila se roku 1996.
-  v sezóně 2015–2017 si poranila rame-
no, dvakrát podstoupila operaci a nároč-
nou rehabilitaci. 
-  v současné době už naplno trénuje na 
druhé straně zeměkoule, na Novém zélan-
dě, v chile a argentině. Jejím cílem je zú-
častnit se olympijských her v Jižní Korei v r. 
2018. Ještě ale musí absolvovat pět závodů 
světového poháru. podle umístění se roz-
hodne, zda bude definitivně nominována. 
 Její největší úspěchy jsou:
2017 - začala závodit za seniorky
11. místo - mistrovství světa
5. místo - mistrovství světa v týmech s Evou 
samkovou
6. místo - světový pohár v týmu s Evou 
samkovou
4. místo - Evropský pohár
2016
1. místo - celkové umístění v Českém po-
háru

5. místo – mistrovství světa juniorů
5. místo – ms juniorů v týmech
2015
1. místo - Juniorský mezinárodní závod
1. místo – v celkovém Českém poháru
2. místo – v Evropském poháru
2014
2. místo na mistrovství České republiky
přejeme Vendulce hodně zdraví a sportov-
ních úspěchů.   V. Večerková
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o poHár žáDLovICKÉHo KoLEčKA XIv.  ročník

V letošním roce jsme si povšimli úbytku soutěžních družstev na soutěžích, proto jsme při-
dali novou kategorii a to miX. Jedná se o družstvo složené – 3 ženy, 3 muži + strojník/ce. 
(nezapočítává se do přeborníka). akce se konala 5. srpna.
celkem se přihlásilo 17 družstev, s toho 4 do kategorie mix.
soutěž proběhla dvoukolově: 1.  kolo se počítá do přeborníka okrsku č. 10. 2. kolo se běží 
o putovní pohár starosty osadního výboru, tuto cenu předala paní hárbichová.
Vítěz pohárové soutěže v Žádlovicích je určen součtem obou časů.
Umístění v kategorii:
muži:  1. sdh pavlov Výběr      ženy:  1. sdh líšnice veteráni: 1. sdh Křemačov
  2. sdh st. loučka 2. sdh palonín                 2. sdh moravičany
  3. sdh Žádlovice 3. sdh palonín
mix:  1. sdh pavlov výběr
  2. sdh st. loučka
  3. sdh líšnice            Za SDH Žádlovice - H. Fischerová

Sousedské posezení seniorů - žádlovice 13. 8. 2017
tradiční sousedské posezení se z důvodu výskytu kůrovce v našem parku nekonalo v zátiší 
stromů, jak tomu bylo v minulých letech, nýbrž mezi pařezy. přesto že se sousedé museli 
s postupujícím sluncem přestěhovat, nikterak je to neodradilo a vydrželi se bavit do pozd-
ních odpoledních hodin.
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hlavním tématem v letošním roce bylo při-
vítání do svých řad nového člena pana Fis-
chera. příjemným překvapením byla i pří-
tomnost sousedů, kteří se prozatím této 
akci nezúčastnili.

Jediným zklamáním se stala nepřítom-
nost zástupce s mÚ loštice. senioři 
dychtili po čerstvých informacích a dou-
fali v možnost klást přímé otázky k dění 
v lošticích a Žadlovicích.

Takhle ne!
Vážení návštěvníci naučné stez-
ky, naučná stezka v borovém lese 
u koupaliště zde byla vytvořena 
pro Vás, abychom Vám zpříjemnili život ve 
městě, chvíle Vašeho volného času. Naučná 
stezka byla vytvořena tak, aby sloužila k re-
laxaci, získání vědomostí, aktivnímu tráve-
ní volného času s dětmi, vytváření si vztahu 
k přírodě. Veřejný prostor, který jsme ještě 
nestačili uvést do provozu je devastován ob-
čany našeho města, pro které byl tento kout 
vytvořen. Jedná se o veřejné prostranství, ve-
řejný prostor náležící nám všem, je skuteč-
ně nutné abychom si ho zničili ještě dříve, 
než jej začneme plnohodnotně všichni uží-

vat, tím, že prostor zaneřádíme odpa-
dem, herní prvky poškrábeme, zničíme? 
Jak dlouho budete tento kout navštěvo-

vat, když se zde budou válet odpadky, herní 
prvky budou zničené? Kdo za tento stav po-
nese odpovědnost, město? 
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prosíme zejména rodiče starších dětí, teena-
gerů a dospívající mládeže, aby svým dětem 
doma vysvětlili, že odpad patří do odpad-
kového koše, že po tabuli se kreslí křída-
mi nikoli nožem, že to, že je místo veřejně 
přístupné bez placení vstupního poplatku 
neznamená, že má být do měsíce zdemo-
lováno a zničeno. prosíme všechny obyva-
tele našeho města, aby se k vybudovanému 
veřejnému majetku chovali jako by byl je-
jich vlastní, protože tento majetek je sku-
tečně nás všech. prosím neničte to, co jsme 
pro Vás vybudovali. dokažme sami sobě, že 
umíme o věci pečovat, i když nejsou naše 
vlastní, že má smysl tvořit a ne ničit.
děkujeme, že se chováte ohleduplně ke své-
mu okolí, místu kde žijete. 

Bc. Šárka Havelková Seifertová,
starostka města

KULTURNÍ INfORMACE

oHLÉDNUTí
Dětské sportovní a zábavné odpoledne
sobotní odpoledne 10. června sice hrozil vodní a větrnou nadílkou, ale nakonec se počasí 
umoudřilo a tak pořadatelé dětského dne se sportovní a zábavnou náplní mohli s vervou 
rozjet pro cca 400 dětí odpoledne plné her, soutěží, zápolení doplněné hudebním vystou-
pením pohodářů a písklat, přehlídkou motocyklů chopperů, ukázkou vedení psů, vystou-
pením mažoretek a tanečních skupin a seskokem parašutistů. Jak pořadatelé, tak i děti od-
cházeli spokojeni a plni dojmů z výborně zajištěné akce. 

--- foto dětský den 1, 2, 3 ---
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Kulturní podzimní nabídka:
Sobota 7.října, 15 hod. XII. AUTORSKÝ KONCERT
 * koncert lošticKÉ VEsElKY – skladby Josefa Vejvody *
 * skladby miloslava R. procházky hraje holÓBKoVa mozEKa *
 * vstupné 120 Kč, předprodej * po koncertu – TANEČNÍ VEČER. * 

Neděle 8. října, 18. hod. BESEDA – Mára Holeček
 * cestopisná beseda s projekcí s českým horolezcem márou holečkem * 
 * vstupné 60  Kč *

7. – 15.října  PODZIMNÍ VÝSTAVA ovoce zeleniny, dekorací a produktů
 otevřeno: sobota 7. října 14–18 hod. –slavnostní otevření ve 14 hod.
  neděle 8. 10., pondělí 9. 10., středa 11. 10., pátek 13.10. a neděle 15.10 
  – vždy 14–17 hod.

pátek 13. a sobota 14. října HUMANITÁRNÍ SBÍRKA
 sběr – klubovna mKs:  pátek 13.  října  15–18 hod.
                sobota 14. října  8–11 hod.
můžete darovat: oblečení, boty, lůžkoviny, domácí potřeby, peří, přikrývky, svetry …

Pátek 13. října, 16 hod. DRUŽSTEVNÍCI VZPOMÍNAJÍ
 * setkání a vzpomínání bývalých členů Jzd loštice s promítáním a fotografiemi *

Sobota 14. října, 20 hod. MOTORS – rocková zábava 
  * taneční zábava s rockovou skupinou motoRs rock *

Neděle 15. října, 16. hod. KONCERT - SYNAGOGA
* projekt stolpERstEiNE * koncert sboru VětRNíK * slavnostní setkání *
 

Sobota 28.října, 14 hod. HARMONIKÁŘI 
 * Xi. „královské“ setkání harmonikářů a jejich příznivců *
 * vstupné 60 Kč * předprodej-rezervace *
 

Sobota 11. listopadu, 20 hod. COUNTRY VEČER
 * country večer s KAMARÁDY * vstupné 70 Kč *

Neděle 12. listopadu, 15 hod. EVA a VAŠEK 
  * hudební taneční odpoledne s duem sURF Blansko * předprodej *
sobota 18. listopadu, 19. hod.     ÚDRŽBÁŘ
         * repríza a derniéra divadelní komedie v podání loštických ochotníků * předprodej *        

Neděle 19. listopadu, 14 hod. LOŠTICKÉ TANCOVÁNÍ
  * soutěžní přehlídka tanečních souborů regionu morava *

 30. 11.–10. 12.  VÝSTAVA PATCHWORKU
  * 30 listopadu – 15 hod. – slavnostní otevření výstavy * 
 otevřeno:  1. 12., 3. 12., 4. 12., 6. 12., 8. 12., a 10. 12. – vždy 14–17 hod.
       * hudební taneční odpoledne s duem sURF Blansko * předprodej *
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ostatní nabídky a informace:
  * MASÁŽE - relaxační, reflexní, sportovní, rehabilitační, zdravotní * 
  * PALIČKOVÁNÍ – informace pro zájemce v kanceláři MKS
  * KERAMICKÝ KROUŽEK – informace v kanceláři MKS.
 *  SETKÁNÍ SENIORŮ – středy 20. 9., 18. 10, 15. 11. – od 14.30 hod.
  

LISOVNA OVOCE – provoz každé pondělí od 13. hod. – ČZS Malé náměstí 16, Loštice
*  Město Loštice připravuje pro své občany vydání „STOLNÍHO KALENDÁŘE MĚS-
TA LOŠTICE „ kde budou uvedeny zajímavé akce, pozvánky, informace. Obracíme se 
touto cestou na občany, kteří rádi fotografují. Pokud máte zajímavé fotografie ze života 
města, z míst v našem městě nebo ze zajímavé akce, rádi je přivítáme. Vyhrazujeme si 
právo na výběr fotografií dle našich potřeb.

Vážení obyvatelé našeho města, MKS si Vás dovoluje oslovit a požádat o Vaše výpěst-
ky na již XIII. podzimní výstavu ovoce, zeleniny, produktů a dekorací. přispějte i le-
tos, rádi Vás a Vaše výpěstky, nápady a výrobky přivítáme v prostorách přísálí kulturního 
domu. Výstava bude otevřena v sobotu 7. října ve 14. hod.
příjem exponátů bude do středy 4. října do 18 hodin v přísálí kulturního domu. předem 
děkujeme za spolupráci a těšíme se na vás. Realizace letošní výstavy se ujme paní Jitka 
dubská – tel. 724 140 215.

LINDUŠKA LESNÍ
dělal jsem rekapitulaci článků o ptácích do hla-
sů loštic, tento příspěvek je v pořadí čtyřicátý-
pátý. Je to už pomalu na větší publikaci, možná 
někdy v budoucnu. Vracím se ale do našich  loštic-
kých lesů........ slyším zpěv podobný zpěvu kaná-
ra, zakončený ciá,ciá,ciá . . . spatřuji prudce le-
tět k zemi nenápadného ptáčka, vybarveného žlutě  
žíhaného, na zelenohnědém podkladě. linduška lesní je 
u nás celkem hojná, můžeme jí vidět na okrajích lesa nebo 
v rozptýlené zeleni jako jsou hájky a různá stromořadí. 
tento ptáček zimuje ve středozemí, malé a přední 
asii, rovníkové  a  východní africe. Vracejí se v břez-
nu  a dubnu. hnízdo lindušky je dokonale skryto, ještě 
jsem ho neviděl. příbuzné lindušky lesní je, linduška úhorní, které hnízdí na zemi v jam-
kách,   pod vřesy, u kamenů, nebo keřů dokonale skryté trávou a měkce vystlané chlupy. 
snášejí 4-6 vajíček. Jsou to hmyzožraví ptáci.

Vážení  spoluobčané, 
v přípravě je také již  jedenáctý stolní kalendář, který se bude jmenovat HUSTOLES 
2018. Bude tam reprodukováno 12 listů fíkusu, nasbíraných v pralese tikal v Guate-
male. Na listech jsou vyobrazeni ptáci žijící v centralní americe. dalších 12 oBRazů  
bude vybráno k tématu hUstolEs.                           Text a ilustrace Pavel A.T.
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LoŠTICKÉ SLAvNoSTI 2017

poslední červnový víkend již řadu let je 
věnován největší kulturní akci v našem 
městě. a tím jsou lošticKÉ slaVNos-
ti hUdBY a tVaRůŽKů. pomalu se 
naskýtá otázka: Jak vlastně tyto slavnos-
ti vznikly a jak byly založeny. historie je 
velice jednoduchá. a je to pouze o lidech. 
o lidech, kteří chtějí něco dělat pro ostat-
ní. V roce 1994 byla založena dechová 
hudba lošticKá VEsElKa. hned příští 
rok v roce 1995 se pořádal 1. festival de-
chových hudeb, tehdy ještě v kulturním 
domě a další tři roky měl svoje pokračo-
vání. Festival dostal název „pod loštickým 
nebem“. V roce 1998 na doporučení teh-
dejšího starosty ing. petra Vintrochy se 
festival přesouvá do venkovních prostor, 
na sportovní hřiště tJ slavoj loštice a roz-
šiřuje se na dvoudenní akci, kdy sobota je 
věnována příznivcům dechovky a neděle 
věnována slavnostem hudby. V historii se 
vyhrávalo již od sobotního rána po celém 
městě a po okolních obcích. hostující de-
chovky tu měly náplň na celý den. sobotní 
večer byl ve znamení lidové veselice s tan-
cem. Nedělní dopoledne naplňovala slav-
nostní bohoslužba a odpoledne již naplno 
se vyhrávalo v různých stylech – count-

ry, rock, moderní muzika, každý si mohl 
vybrat, co měl rád. Nedělní hudební pro-
gram byl věnován vlastně mezinárodnímu 
dnu hudby, který je datován od roku 1982 
na 21. června.
V roce 2002 se k těmto hudebním slav-
nostem za velké aktivity tehdejšího staros-
ty phdr. ctirada lolka přidávají slavnosti 
tvarůžkové. Vzniká tvarůžkové království 
se svým králem a královnou, dvořany, tru-
bači, pážaty a tvarůžkovým programem se 
soutěžemi. a vzniká tímto největší kultur-
ní událost v lošticích. akce se přesouvá do 
centra města loštice, na náměstí. od roku 
2005 se slavnosti rozšiřují na třídenní akci, 
kdy páteční večer je věnován příznivcům 
country, sobota dechovkářům a neděle tva-
růžkům. 
letošní loštické slavnosti se odehrály v are-
álu tJ slavoj loštice, kdy sobotní program 
byl věnován dopoledne našim nejmenším 
– vystoupení loutkového divadla emilli-
on, koncert pavla Nováka juniora, muzikál 
základní školy o dvanácti měsíčkách, dopl-
něné vystoupením mažoretek a koncertem 
umělecké školy.
odpolední program již plně probíhal v du-
chu tvarůžkového království – zahájením 
hudební skupiny pohodáři a písklata, pří-
jezdem pana krále tvarůžka ii. s králov-
nou a družinou, tvarůžkovými soutěžemi, 
koncertem anny K se skupinou a pokra-
čováním koncerty s revivalovými skupina-
mi. letošní novinkou byly dětské atrakce 
zdarma a opravdu velká nabídka občerstve-
ní a specialit. Je namístě poděkovat zájmo-
vým skupinám, pracujícím v našem měs-
tě – loštické Veselce, fotbalovému klubu, 
hasičům ze Žádlovic – všichni svým dílem 
a nabídkou pochutin dali letošním slavnos-
tem pěknou úroveň.

Stanislav Veselý
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DNES jSmE SE zEpTALI . . .

Stanislava veselého zastupitele a ředitele mKS:
1. Jste dlouholetým až ikonickým před-
stavitelem loštické kultury a právem máte 
na starosti naše kulturní středisko. Co vás 
na té práci tolik baví?
Jednak je to práce s lidmi a práce s náplní je-
jich volného času. Vyrůstal jsem v kulturní 
rodině a asi začátky vnímaní hudby a věno-
vání se této bohulibé činnosti bych zařadil 
do svého raného dětství, kdy ve věku začí-
najícího školáka jsem se těšil na nedělní od-
poledne ke svému dědovi do stolárny na Je-
vičské ulici, současné „sirkárny“, kdy si děda 
zapálil svoje pro mne voňavé viržinko a zpí-
val a vyprávěl příběhy ze života nám vnou-
čatům. pak sice přišla pro mne nemilá éra 
povinné docházky do hudebky k panu Řmo-
tovi na tenor a nucené hrání v dětské de-
chovce. to vše se najednou ale obrátilo po 
návratu z vojny a já začal najednou zjišťovat 
široké mezery v hudebních vědomostech. 
a najednou tu bylo období, kdy pan Řmot 
ukončil svoji dirigenskou činnost a mě bylo 
líto s hraním v dechovce skončit. a tehdy se 
odstartoval můj vztah k hudbě, k organiza-
ci hudebních akcí a k naplňování cílů. Vel-
kým podílem bylo, že město loštice využí-
valo v minulosti místní kulturní dům, který 
ale jen malou měrou zajišťoval kulturní vyži-
tí. V roce 2003 přišla nabídka na práci v kul-
turním domě a po smrti pana seidla jsem 
byl jmenován do funkce vedoucího kultur-
ního domu. a tehdy jsem začal přemýšlet 
nad využitím daných prostor. dá se říct, že 
skoro pět let trvalo, než občané začali vyu-
žívat kulturní prostory, než si zvykli na kul-
turní nabídku pořadů a pochopili, že tento 
kulturní stánek je tady určen hlavně pro ně. 
V dnešní domě jsem již plně přesvědčen, že 
bylo správné zakoupit tento kulturní dům 

a že se podařily sehnat i finance z Evropské 
unie a olomouckého kraje na celkovou re-
konstrukci, která v roce 2010 otevřela nové 
možnosti provozu a realizace kulturních zá-
jmů. V současnosti jsou prostory kulturní-
ho domu plně využity pro zájmovou činnost 
široké veřejnosti a mne jen těší, že zájem 
jak o programy, tak i o prostory je na tako-
vé výši, jaká je. Velice moudré bylo přista-
vět knihovnu s možností internetu. závěrem 
k této otázce jen mohu říct, že jsem jedním 
z těch, kteří mohou říct, že moje práce je pro 
mne i koníčkem.

2. Před prázdninami proběhly tradiční 
městské Slavnosti hudby a tvarůžků, je-
jichž organizaci máte na starosti, a která 
musí být velmi náročná. Přibližte nám, 
prosím, ve zkratce náročnost takové akce. 
Přineslo vaše úsilí kýžený výsledek?
slavnosti hudby a tvarůžků patří k největ-
ším kulturním aktivitám našeho města. ať 
se to rejpalům líbí nebo ne, viz názory na 
dechovku v našem městě dle výsledku do-
tazníkového šetření, tuto dnes už opravdu 
vyhledávanou akci opravdu založila decho-
vá hudba loštická Veselka. a já jsem pyšný, 
že od založení této kapely, jsem kapelníkem 
této fantastické party kamarádů a kamará-
dek. samozřejmě, že vysněné představy při 
přípravě této akce se nedají vždy splnit. ale 
mohu být spokojen s výsledkem. Na kvali-
tě přípravy a samotné realizaci slavností je 
mnoho závislých aspektů. dnes už nebazíru-
jem nad počasím, už jsme si zvykli, že akce 
se koná ať nám svítí sluníčko nebo prší. slav-
nosti připravuji již tak v lednu, kdy je potře-
ba připravit program, zvážit co zde ještě ne-
bylo, co přitáhne návštěvníky, co nabídnout 
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a co se dá také prodat. Bez finanční injek-
ce pořadatele a tím je město loštice to nejde 
realizovat, takže se připravuje rozpočet, při-
pravuje projekt pro dotaci z olomouckého 
kraje a jedná se s účinkujícími, kteří by měli 
vystupovat na slavnostech. takže hlavní jsou 
finance. Bez těch to nejde. Každým rokem je 
snahou o něco nového a lákavého. letos to 
byly dětské atrakce, které měli naši nejmenší 
zdarma a bez omezení. dětské atrakce byly 
uhrazeny z rozpočtu akce. pro některé ná-
vštěvníky bylo nechápající, že musí za své 
děti platit, ale když vezmete, že své dítě dáte 
40,- Kč vstupného, ale dítě může jít třeba 
10x na kolotoč nebo skluzavku nebo skáka-
cí hrad, tak si lehko spočítáte, že jste na tom 
vlastně vydělali. takže to byl správný směr. 
Největší nápor je vždy těsně před slavnost-
mi, zajištění areálu, vybavení, postavení tri-
buny, zajištění pořadatelů a také třeba parko-
vání pro návštěvníky. Všichni víme, že to je 
velký problém v našem městě. Našla se vari-
anta využití pozemků loštických firem a nej-
větší pomocí byly prostory firmy zlKl loš-
tice v areálu bývalých tvarůžkáren, ty nám 
pokryly skoro celou potřebu.
myslím, že předpoklady úrovně letošních 
slavností byly splněny, vždyť jenom skoro 
1200 platících návštěvníků dává záruku zá-
jmu o tuto akci.

3. Jste zastupitelem, který stojí mimo ko-
alici. Co považujete za silné stránky koali-
ce, a co naopak za ty slabší? V kterých pří-
padech byste se ubíral jiným směrem?
Volby jsou tady od toho, aby si lidé voli-
li své představitele. Nebráním se volebním 
výsledkům, jen mne mrzí, že je tak malý 
zájem a tak malá účast. poznal jsem ve své 
praxi hodně našich občanů, kteří „papu-
lou“ dokáží vše kritizovat, vše by dělali jinak 
a lépe a pak je nevidím ani přijít k volbám. 
a když je potřeba v něčem pomoct, tak je 
nikde nenajde. myslím, že současná koali-

ce jede pěkně zostra, přece jen těch rozdě-
laných projektů je dle mého více, než jsme 
schopni zvládnout, ale to je, prosím, jen můj 
názor. samozřejmě, že i pro mne je hlavní, 
jak naše město bude fungovat, jak bude vy-
padat, jak se tady bude žít. Nedá se všem vy-
hovět, každý má svůj názor a spojit několik 
názorů v dobrý cíl je problém. město lošti-
ce se stává čím dále více místem turistů, kte-
ří sem přijíždějí hlavně na tvarůžky. a prá-
vě pro zvýšení návštěvnosti a atraktivity se 
nic moc nedělá, není kde zaparkovat, není 
kam se jít najíst, není zde žádné infocentrum 
s propagací města a okolí. ano, souhlasím se 
zákazem vjezdu kamionů nad 12 tun, líbí se 
mi naučná stezka a stezka pro bosé nohy, 
dokončení kanalizace, opravené koupališ-
tě, okrášlení města, atd. Nechci nikoho kri-
tizovat, těch problémů je tady hodně a pře-
ce jen jsme malé město. Vše chápu. Jen bych 
si přál, aby současná koalice chodila více 
mezi občany, navštívila různé akce, jak spor-
tovní, tak i kulturní, ale ne z pozice vedení 
z radnice, ale z pozice zvoleného představi-
tele, kterého zajímá, jak se lidé chovají, jak 
se baví. možná by pak chodilo více občanů 
na veřejné zastupitelstvo, na setkání se sta-
rostkou, na radu na radnici, možná by pak 
nebylo potřeba anonymních dotazníků, kde 
může každý napsat, co se mu nelíbí a možná 
by pak přibylo těch, kteří by i pomohli. po-
mohli s pocitem, že chtějí.
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příSpěvKy

Klid v duši
můj tata stanislav Geppert je rodák z loštic 
a celý svůj život prožil v rodných lošticích. 
letos oslavil 90 let života. i přes svůj věk 
se stále zajímá o veřejný život. Ještě do ne-
dávna posílal pravidelně příspěvky do hla-
su loštic. tentokrát už mě požádal, abych 
jeho myšlenky a názory sepsala do hlasu za 
něho. pokud počasí dovoluje, chodíme spo-
lu na procházky a má radost i z drobných 
maličkostí. těší ho, co se nového postavi-
lo, opravilo, kde se objevila nová lavička na 
odpočinek či odpadkový koš na udržování 
veřejného pořádku. Je rád, že paní starostka 
je pracovitá, skromná a nechová se jako pa-
paláš, který dává svou funkci na obdiv. Nej-
raději chodí do Boráku. má radost z opra-

veného koupaliště a z fotbalového trávníku, 
o který se pečlivě stará pan Josef mikeš. 
Je nejstarším žijícím fotbalistou v lošti-
cích a věří, že zastupitelé najdou v rozpoč-
tu města peníze na postavení nových fot-
balových kabin. staré kabiny z roku 1968 
dosluhují a protože příští rok uplyne 95 let 
od založení sK loštice, nové kabiny by byly 
zaslouženým dárkem od zastupitelů měs-
ta pro současnou a budoucí generaci fot-
balistů. Nerad se smiřuje s realitou, že ani 
v lošticích nelze zastavit čas pokroku. su-
permarkety, počítače berou práci drobným 
živnostníkům, zavírají se malé obchody, 
ruší se služby, bez kterých jsme si dříve ne-
uměli v lošticích život ani představit. proto 

Vážení a mílí adresáti hlasu loštic. do-
stává se vám do rukou letošní třetí vydání 
zpravodaje.
máme za sebou období dovolených a nyní 
jsme plně pocítili návrat do reality „šedi-
vých“ dní života. zejména žákům a studen-
tům se teď převrací návyky na ruby. spous-
ta volného času je vystřídána prací na jejich 
budoucnosti. stejné jako oni, i my se mu-
síme věnovat a ovlivňovat vlastní budouc-
nost. pořád dokola slýchám stížnosti na 
politiku a beznaděj, která doléhá na vo-
liče, kteří „už nevěří nikomu“, protože se 
prý vždycky zklamali. Nicméně musíme si 
uvědomit, že ti samí voliči a potažmo i ne-
voliči můžou za tento stav. Kdyby věnova-
li výběru svých reprezentantů patřičný čas, 
nikdy by se to nemuselo stát. pokud naší 
budoucnosti trvající následující čtyři roky 

SLovo ŠÉfrEDAKTorA

ten čas zkrátka ne-
věnujeme, nemůže-
me si stěžovat vů-
bec na nic, jen na 
sebe samé. Žalost-
ně nízké mzdy, ne-
vyhovující zákoník 
práce, chabé sociál-
ní zabezpečení jed-
nostranně zaměřený průmysl i zeměděl-
ství, sucho v krajině a další problémy jsou 
jenom výsledkem naší vlastní laxnosti a ne-
řešením vleklých problémů.
podle slavného držitele Nobelovy ceny Joh-
na Nashe společenství zvítězí, pokud bude 
spolupracovat. přeji nám všem jenom bu-
doucnost, ve které budeme pamatovat více 
na dobro celku.

Pavel Procházka
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Šok na cyklostezce

má obdiv ke všem podnikatelům, protože 
dávají práci nejen loštickým občanům. Jako 
loštický patriot vidí také další pozitivum. 
loštice mají proti mohelnici nedoceněný 
potenciál, přírodu a lesy. Nejcennější pro 
člověka je zdraví, proto oceňuje vytrvalost 
našich zastupitelů o získání trvalého zákazu 
vjezdu kamionů nad 12 t do loštic. 
Na procházkách mu bývá i smutno. z nevy-
chovaného sprejera, který ubližuje občano-
vi malováním na fasádu jeho domu, z ma-
jitele psa, který je líný sebrat psí exkrement 
do sáčku a hodit do odpadkového koše. Je 
mu smutno z lidské lhostejnosti. Je mu také 
líto, že je zavřena restaurace U coufalů. má 
bohaté životní zkušenosti, chtěl by rodičům 
poradit. Vychovávejte své děti, ať mají klid 
v duši. Vezmou si s sebou do života mimo 
jiných kladů také sebekázeň k veřejnému 
majetku. zastupitelé vdechli život moudré 

myšlence. postavit za dotace v areálu u kou-
paliště až ke hvězdě a lužím rekreační na-
učnou lesní stezku s herním vyžitím pro 
děti. les je to pravé místo pro získávání kli-
du v duši, proto rodiče choďte s dětmi na 
procházky do lesa, aby mohl mít blahodár-
ný účinek na formování jejich osobnosti.
Jaká bude kultura života v lošticích, zále-
ží na nás, jak se k sobě chováme, jak jsme 
ochotni se obětovat pro město. pomáhat 
udržovat v čistotě veřejné prostranství ko-
lem svého obydlí je pro nás občany loštic, 
Žádlovic a Vlčic službou sami sobě. Važme 
si spoluobčanů, kteří jsou příkladem tako-
vého chování. co brání nám ostatním, kte-
rým to dovoluje zdravotní stav, se k nim 
přidat?
tata přeje všem zastupitelům pevné zdraví 
a sportovcům dobré výsledky. 

 Věra Čížková

Byl květnový sobotní podvečer, doma po-
klizeno a ušetřený čas nabízel lákavou va-
riantu. projížďku na mém zánovním kole. 
prý to pomáhá psychické i fyzické kondi-
ci. šlo to docela dobře, počasí jak vyma-
lované a pohodová jízda začala naplňovat 
slibované. Vylidněná cyklostezka umocňo-
vala správnost mého rozhodnutí. V dáli se 
objevil protijedoucí cyklista. trochu jsem 
znejistěla, protože v zatáčce u lesa, kde jsme 
se měli potkat, nebylo ani živáčka. televiz-
ní příběhy o napadených, znásilněných že-
nách na odlehlých místech se začaly ode-
hrávat i v mých bujných představách. ,, co 
si počnu, kde se dovolám pomoci, jak a čím 
se budu bránit? mám se otočit a zběsile šla-
pat nazpět“? pro přežití jsem byla ochotna 
podstoupit cokoliv. obětovat kolo a snad 
i svou čest. Než jsem všechnu očekávanou 
hrůzu domyslela, cyklista byl u mě a rukou 
naznačoval, abych zastavila. ,, Je- jé mladá 

paní (tím si u mne šplhnul) vy jste moje 
spása, prosím pomozte mi“, žádal o po-
moc celkem dobře vypadající asi pětašede-
sátiletý muž. ,, prosím, kde seženu v tuto 
dobu nějakou lékařskou pohotovost“, ho-
řekoval pán a na první pohled bylo vidět, 
že mu opravdu není dobře. Jeho stav trochu 
rozptýlil moje chmurné představy a začala 
jsem normálně uvažovat, ale jen do doby, 
než mě zaskočil tím, co vlastně po mě žádá. 
,, mám jít po neděli na operaci neprůchod-
né prostaty, nyní mám vývod trubičkou do 
zásobníčku, který mám pověšený u pasu. 
trubička mi ale bohužel cestou vypadla, 
já se nemohu vymočit a mám velké boles-
ti v podbřišku a na ledvinách“, hořekoval 
cyklista. s bolestivou grimasou navrhoval, 
že nejlepším řešením bude, když mu pomo-
hu trubičku okamžitě zavést nazpět do pe-
nisu. přesto, že v mých pětačtyřiceti jsem 
již ledacos viděla a slyšela, polilo mě hor-
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ko a stud současně. postižený skuhral bolestí 
a mě bylo jasné, že Rzetu bez mobilu nese-
ženeme a jiné pomoci se jen tak nedovolá-
me. Já mobil neměla, postižený údajně také 
ne a já coby napůl zdravotní sestra, vyuče-
ná při častých drobných úrazech svých dětí 
a dalších rodinných příslušníků, začala hle-
dat možné řešení. provést ,,operaci“ na cyk-
lostezce my nepřipadlo moc vhodné a tak 
jsme se uklidili na pokraj lesa. cestou jsem 
si promítala operační plán. co když zanesu 
na postižené místo infekci? Než jsem situ-
aci domyslela, pacient seděl na pokraji lesa 
a operační místo měl připravené. Konec ha-
dičky jsem pečlivě očistila do nepoužitého 
kapesníku a hadičku strčila pacientovi do 
pusy. ,,pořádně ji naslyňte a podržte si pe-
nis“, zavelela jsem na danou situaci nezvyk-
le rázně. trochu třesoucí rukou jsem hledala 
otvůrek, kam trubičku zasunout. pacient mě 

povzbuzoval, že mi to jde na amatérku ne-
zvykle dobře, jen trubička musí ještě hloubě-
ji. a já rozpačitá, možná i červená, zasouvala 
s citem trubičku. po chviličce pán s úlevou 
oznámil. ,,Jsme tam, můj anděli, na trubič-
ce mám značku“. mě se v tu chvíli ulevilo 
možná víc, něž před chvílí skuhrajícímu pa-
cientovi. po malé chvíli i pán se začal tvářit 
spokojeněji a s úlevou, když se mu podaři-
lo odlehčit měchýři, mi mnohokrát děkoval. 
asi po třech týdnech doručená kytka růží 
a láhev dobrého vína mi připomněla, že to 
nebyl sen. přepsaný příběh pro čtenáře hl 
měl jasně danou podmínku. ,,zdravotní se-
stra i pacient“ zůstanou anonymní. 
ps. mimochodem čtenáři a především vo-
liči mají nárok si odpočinout od nereálné 
masivní kampaně, kde povolební realita, od 
té slibované, bývá diametrálně odlišná.

 Zdeněk Linhart 

básník miroslav moťka z Loštic
zemřel loštický básník pan moťka ve věku 89 let. Byl to neobyčejně dobrosrdečný člověk, 
který uměl potěšit vřelým slovem. V životě se dokázal prát s nepřízní osudu a přitom tvořit 
básně pro zamyšlení i pro pobavení. Čest jeho památce!

dny v roce
Jako listy v památníku
jsou dny v každém roce,
střídají se, odcházejí
jak voda v potoce.

Vítáme je s nadějemi,
každé nové ráno,
nevíme, ba netušíme,
co je v nich napsáno.

Jaká budou překvapení,
která na nás čekají,
nebo s kým se naše kroky
jen náhodou setkají.

Každý touží po radosti
a svůj život šťastný mít,
jenže bolest a trápení
neumějí potěšit.

ten, kdo věří, má naději
najít v sobě sílu,
že se v dobré vše obrátí
v to neztrácí víru.

Báseň ze šuplíku pana moťky
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Chovatelská vášeň a odhodlání

o víkendu 16. a 17. září proběhla již tradič-
ní chovatelská výstava, pořadatelem byla 
základní organizace Čsch loštice 2. i le-
tos opět počasí nepřálo pořadatelům. deš-
tivo a chladno dávalo celému sportovnímu 
hřišti nádech již plného podzimního obdo-
bí. přesto se členové této zájmové organi-
zace s odhodláním pustili do potřebných 
aktivit ke zdárnému splnění všeho potřeb-
ného. Navození a postavení klecí a ohraze-
nek, zajištění zázemí pro posuzování, zajiš-
tění občerstvení a doplňkového programu, 
zajištění tomboly pro návštěvníky a hlavně 
bezpečného průběhu celé výstavy, to stálo 
nemálo úsilí a času. Na letošní místní vý-
stavě drobného zvířectva bylo veřejnosti 
nabídnuto ke shlédnutí na 31 plemen krá-
líků se 165 kusy, 29 plemen drůbeže v 53 
voliérách a 16 plemen holubů s 81 kusy. 
Výstavu obeslalo svými chovy na 39 vysta-
vovatelů. samozřejmostí výstavy je i pro-
dej chovného materiálu o který je pořád zá-

jem. program výstavy, kromě tomboly, která 
byla velice bohatá, doplnily v sobotu i závo-
dy v králičím hopu, v současnosti jsou velice 
vyhledávané jak po stránce soutěžících, tak 
i po stránce návštěvníků. Výstavu podpoři-
lo město loštice a firma zlKl s.r.o. lošti-
ce a další desítka sponzorů a přispěvovatelů. 
i navzdory nepříznivému počasí jsou pořa-
datelé s výstavou spokojeni a těší se na další 
své aktivity. děkují všem, co se přišli na je-
jich práci podívat, děkují za zapůjčení spor-
tovního hřiště od tJ slavoj loštice a za pod-
poru vedení města a občanů. Je jen velkou 
škodou, že v minulosti patřila chovatelská 
organizace k nejsilnějším organizacím v na-
šem městě, jak po stránce členské základ-
ny, tak i po stránce aktivní činnosti. Kdyby 
nedošlo k rozdělení na dvě menší organiza-
ce, jistě by chovatelství u nás zvyšovalo svo-
ji úroveň a prezentovalo by svoji činnost 
s menší námahou a větším efektem. ale jak 
se říká: „Buďme rádi za to co máme“. 
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poděkování a přání
Každého z nás doprovází životem něja-
kým způsobem hudba. Někoho třeba jen 
přes rádio nebo přehrávač, někoho návště-
vou zajímavých koncertů a hudebních akcí, 
někdo se muzice rád věnuje a hraje na hu-
dební nástroj nebo zpívá. Někdo má hudbu 
jako koníčka, někdo jako obživu pro zajiš-
tění životních potřeb. Bez hudby ale jistě se 
nedá spokojeně žít. 
příští rok oslaví loštická hudební skupina 
pohodáŘi a písKlata své krásné dese-
tiroční jubileum. Jistě už se začíná připra-
vovat nějaký pěkný koncert, ale nepředbí-
hejme. 
za těch proběhlých 9 roků aktivity prošlo 
touto skupinou několik hudeníků a zpěva-
ček. Všichni se svým způsobem podíleli a 
podílí na krásné činnosti skupiny. dnes 
bychom rádi poděkovali našemu velké-

mu kamarádovi, báječnému příteli, člově-
ku, který nás vždy dokázal rozesmát, na-
dchnout, dodat sílu a přiměl k úsměvu, 
podal pomocnou ruku a někdy i potřeb-
nou oporu. 
V sobotu náš saxofonista a bubeník míša, 
správně michal havelka z dubicka, uzavřel 
sňatek se svoji simčou. Rád by s námi po-
kračoval, vždyť mezi nás patří, ale pracovní 
povinosti ho odvádějí do matičky prahy a 
tak nám na něj zůstanou krásné vzpomín-
ky a budeme doufat, že vše nekončí a že si 
s námi zase zahraje. 
tímto mu přejeme v manželství hodně lás-
ky, elánu a pohody, ať se novomanželům 
splní vše, co od manželství očekávají a ať je 
jejich společný život jen krásnou procház-
kou „růžovou zahradou“. 

Stanislav Veselý
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olomoucký kraj
si Vás dovoluje pozvat na informační semináře k dotačnímu programu KOTLÍKOVÉ 

DoTACE v oLomoUCKÉm KrAjI II. 
•  Jste vlastníkem/spoluvlastníkem rodinného domu na území Olomouckého kraje a 

zvažujete výměnu stávajícího kotle na pevná paliva s ručním přikládáním za nový 
ekologicky šetrnější zdroj vytápění? 

•  Zajímají Vás podmínky, za kterých je možné o kotlíkovou dotaci požádat? 
•  Rádi byste získali informace o výši možné podpory a způsobu jejího vyplácení? 

využijte nabídky olomouckého kraje a zúčastněte se některého z informačních 
seminářů, na kterých bude představen dotační program, prezentována žádost, způ-
sob jejího vypinění a další potřebné informace. Budete mít také možnost vznést své 

dotazy a individuálně konzultovat problematiku kotlíkových dotací. 

Semináře budou pořádány v níže uvedených termínech a městech
olomouckého kraje vždy od 13:00 do 16:00 hod. 

Dotační program naleznete na webových stránkách Olomouckého 
kraje www.kr-olomoucky.cz/kotlikovedotace, v sekci Dotační pro-
gram Kotlíkové dotace v Olomouckém kraji II. (2017 - 2020) 

Účast na seminářích je bezplatná. 
Dotační program je vyhlášen v rámci projektu Olomouckého kraje „Snížení emisí z lokálního vy-
tápění rodinných domů v Olomouckém kraji II.“ realizovaného v rámci Operačního programu Ži-

votní prostředí 2014–2020 (Prioritní osa 2, Specifický cíl 2.1). 

2. října 2017 zábřeh
 Střední škola, Základní škola, Mateřská škola a Dětský domov Zábřeh, Sušilova 40,  
10. října 2017 mohelnice
 Mohelnické kulturní a sportovní centrum s.r.o., Malý sál – kino Lazebnická 974/2
18. října 2017 Litovel
 Městský klub Litovel, koncertní sál, nám. Přemysla Otakara II.
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operační program Doprava v olomouckém kraji 
s ohledem na neustálý vývoj ve všech ob-
lastech každodeního života, je třeba mo-
dernizovat i stávající dopravní cesty ane-
bo vytvářet nové, které budou reagovat na 
nově vzniklé potřeby. právě modernizace 
a výstavba silnic a železnic je důležitá pro 
zlepšení kvality života obyvatel. zkrácení 
cestovních dob, snížení negativních vlivů či 
hlukové zátěže, vyvedení tranzitní dopravy 
z center měst, zkvalitnění cestování či zlep-
šení dostupnosti veřejné dopravy pro oso-
by se zdravotním hendikepem, to vše jsou 
cíle, které se daří plnit i díky operačnímu 
programu doprava 2014-2020 (dále jen 
„opd2“).
Nejvýznamnější zdroj prostředků pro do-
pravní infrastrukturu opd2, který na-
vazuje na operační program doprava 
2007–2013 (dále jen „opd1“), představu-
je nejvýznamnější zdroj prostředků pro fi-
nancování výstavby dopravní infrastruk-
tury v České republice v programovém 
období 2014–2020. Jedná se o jeden z nej-
větších operačních programů v České re-
publice. prostřednictvím opd2 je možné 
financovat infrastrukturu pro železniční 
a další udržitelnou dopravu; silniční infra-
strukturu na transevropské dopravní síti 
(tEN-t) i mimo ni; veřejnou infrastruktu-
ru pro čistou mobilitu a modernizaci vozo-
vého parku.

Nové silnice a modernizované železniční 
tratě v Olomouckém kraji
V letech 2007-2013 bylo prostřednictvím 
opd1 podpořeno celkem 419 projektů, po-
staveno a zrekonstruováno 319 km dálnic 
a silnic i. třídy a zmodernizováno 675 km 
železničních tratí. Jednalo se zejména 
o modernizace železničních tratí (včetně 
jejich elektrizace), výstavbu nových zabez-
pečovacích zařízeních na přejezdech, re-

konstrukci železničních stanic a výstavbu 
či modernizaci silnic. 
přímo v olomouckém kraji pak bylo pro-
střednictvím opd1 realizováno 18 projek-
tů týkajících se dopravy, jejichž prostřed-
nictvím bylo zrekonstruováno 37,31 km 
železničních tratí a 32,97 km bylo elektrizo-
váno. co se týká silniční dopravy, bylo zde 
postaveno nebo zrekonstruováno 12,91 km 
silnic. 

díky projektu „silnice i/44 Vlachov – Rájec“ 
byla zbudována přeložka silnice i/44 v cel-
kové délce téměř čtyři kilometry. V rámci 
této stavby byly vybudovány obchvaty obcí 
Vlachov a zvole a rovněž čtyři mostní ob-
jekty. Nová přeložka silnice i/44 tak zmírni-
la negativní účinky dopravy podél stávající 
silnice, snížila se hluková zátěž, emise a také 
dopravní zátěž. oddělením pěší, cyklistické 
a pomalé dopravy rovněž došlo ke zvýšení 
bezpečnosti dopravy.
V oblasti železniční dopravy je významný 
například projekt „Rekonstrukce žst. olo-
mouc“. prostřednictvím tohoto projektu do-
šlo k rekonstrukci kolejiště (rekonstrukce 
železničního svršku v celkové délce 16 777 
metrů a 96 ks výhybek) a osobního nádraží 
včetně dalších souvisejících úprav. oprav se 
dočkaly tři mostní objekty, stávající podcho-
dy, bylo vybudováno nové ostrovní nástu-
piště a ostatní byla zrekonstruována a zastře-
šena, byly upraveny výstupy na nástupiště 
včetně výtahů, pro snížení hluku byly vybu-
dovány nové protihlukové stěny. tento pro-
jekt byl fázovaný, což znamená, že jeho první 
fáze byla realizována prostřednictvím opd1 
a druhá fáze prostřednictvím opd2.
V olomouckém kraji v rámci opd 2007 
– 2013 bylo realizováno 18 projektů, bliž-
ší informace naleznete na web. stránkách 
http://opd.cz/opd1.
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Nejen dobudování dálnice
stávající silniční síť v oblasti střední mo-
ravy zcela nevyhovuje rozvíjejícím se pře-
pravním potřebám, které mají navíc nega-
tivní vliv na obyvatele a životní prostředí. 
prostřednictvím dobudování uceleného 
dálničního tahu d1 a d47 dojde k vyvedení 
dopravy ze zastavěných území a také k pro-
pojení aglomerací v ose praha-Brno-ostra-
va. V rámci stavby d1 0136 „Říkovice-pře-
rov“ bude vybudován přes deset kilometrů 
dlouhý úsek s patnácti mostními objekty 
a třemi mimoúrovňovými křižovatkami. 
stavba d1 0137 „přerov-lipník nad Beč-
vou“ nacházející se rovněž v olomouckém 
kraji přinese výstavbu více než 14 kilome-
trů nové vozovky, 24 mostních objektů, 4 
mimoúrovňové křižovatky a rovněž jednu 
velkou oboustrannou odpočívku. Výstav-
bou všech plánovaných silničních staveb 
v tomto regionu pak dojde k dotvoření do-
pravní páteřní sítě střední moravy.

V rámci olomouckého kraje bude pozor-
nost věnována také železničním projek-
tům. za všechny tyto projekty jmenujme 
například stavby, jejichž cílem je elektriza-
ce a zkapacitnění tratě v úseku šumperk-o-
lomouc. cílem dvou staveb je rekonstruk-
ce a elektrizace celé tratě z olomouce do 
šumperka (přes Uničov) a zvýšení traťové 
rychlosti. součástí staveb bude také rekon-
strukce stanic a zastávek, vybudování bez-
bariérově přístupných nástupišť, opatření 
ke snížení hluku v zastavěném území a za-
bezpečení přejezdů. tento projekt si klade 
za cíl především zkvalitnit a zrychlit pří-
městskou železniční dopravu a zvýšit kom-
fort cestování.
 
Více informací naleznete na webových 
stránkách www.szdc.cz a www.rsd.cz, popř. 
v brožurách plánované projekty silniční/
železniční infrastruktury ČR z prostřed-

ků Evropské unie v období 2014-2020, kte-
ré jsou dostupné ke stažení na webových 
stránkách www.opd.cz.

Pro informace do Olomouce
prostřednictvím opd2 se i nadále bude-
me snažit dělat dopravu konkurenceschop-
nější, přístupnější, rychlejší, komfortnější 
a především bezpečnější pro všechny účast-
níky dopravního provozu. Budeme rádi, 
pokud se tyto pozitivní změny dotknou 
i Vás a rozhodnete se zjistit, ať už o realizo-
vaných nebo plánovaných projektech více 
informací. Využít můžete například web 
opd2 – www.opd.cz/olomouc, kde se do-
zvíte zajímavosti nejen o dopravních stav-
bách. Navštívit rovněž můžete Eurocent-
rum, které má pobočku také v olomouci 
(dolní nám. 9). zde naleznete zajímavé in-
formace mimo jiné i o dopravních projek-
tech, popř. bude k dispozici i informační 
leták věnující se dopravním stavbám v olo-
mouckém regionu.

Autor: Odbor fondů EU,
Ministerstvo dopravy
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Naše obec recyklací elektrospotřebičů výrazně ulevila životnímu prostředí
loni občané odevzdali k recyklaci 162 televi-
zí, 88 monitorů a 1 568,00 kg drobného elekt-
ra. snaha obyvatel obce recyklovat staré a ne-
používané elektrospotřebiče se již několik let 
vyplácí. Naše obec obdržela certifikát vypoví-
dající nejen o přínosech třídění televizí a po-
čítačových monitorů, ale také o velkém vý-
znamu sběru drobných spotřebičů, jako jsou 
mobilní telefony. díky environmentálnímu 
vyúčtování společnosti asEKol můžeme 
nyní přesně vyčíslit, o kolik elektrické ener-
gie, ropy, uhlí, primárních surovin či vody 
jsme díky recyklaci vysloužilého elektra ušet-
řili ekosystém země. Víme také, o jaké množ-
ství jsme snížili produkci skleníkových plynů 
co, nebo nebezpečného odpadu. informace 
vycházejí ze studií neziskové společnosti asE-
Kol, která s obcí dlouhodobě spolupracuje 
na recyklaci vytříděných elektrozařízení. 
z certifikátu Environmentálního vyúčtování 
společnosti asEKol vyplývá, že občané naší 
obce v loňském roce vytřídili 162 televizí, 88 
monitorů a 1 568,00 kg drobných spotřebi-
čů. tím jsme uspořili 72,67 mWh elektřiny, 
3 451,06 litrů ropy, 338,35 m3 vody a 3,27 tun 
primárních surovin. Navíc jsme snížili emise 
skleníkových plynů o 16,12 tun co2 ekv., a 
produkci nebezpečných odpadů o 69,30 tun. 

Výsledek studie jednoznačně prokázal, že 
zpětný odběr elektrozařízení, i těch nejmen-
ších, má nezanedbatelný pozitivní dopad na 
životní prostředí. Když si uvědomíme, že re-
cyklace běžných 100 televizorů uspoří spotře-
bu elektrické energie pro domácnost až na 4 
roky, nebo ušetří přibližně 400 litrů ropy po-
třebných až k sedmi cestám do chorvatska, 
jsou to impozantní čísla. pozitivní zprávou 
pro uživatele počítačů také je, že odevzdání 10 
vysloužilých monitorů ušetří spotřebu ener-
gie potřebnou pro chod notebooku po dobu 
necelých 5 let. Všichni ti, kteří tříděním tak-
to zásadně přispívají k ochraně životního pro-
středí, si zaslouží obrovský dík. 
studie lca posuzuje systém zpětného odbě-
ru cRt televizorů, počítačových monitorů a 
drobného elektrozařízení. hodnotí jejich sběr, 
dopravu a zpracování až do okamžiku finální 
recyklace jednotlivých frakcí vyřazených spo-
třebičů do nového produktu. pro každou frak-
ci byly vyčísleny dopady na životní prostředí. 
Výsledky studie jsou prezentovány jako spo-
třeba energie, surovin, emise do ovzduší, vody 
a produkce odpadu. Konečná bilance vyzněla 
pro zpětný odběr elektrozařízení jednoznačně 
pozitivně, a to ve všech aspektech. 

Sobota 18. listopadu
19. hod. 
Kulturní dům Loštice

ÚDRŽBÁŘ
Repríza a derniéra divadelní 
komedie v podání loštických 
ochotníků
Předprodej *        
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